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UREJANJE IN ASFALTIRANJE DVORIŠČ
Vaše želje posredujte na tel. St.: 07/492 11 45 ali 07/492 25 75 (sektor Krško)

ter GSM: 041/ 348 704 - g. Salmič Robert

Ponudbo smo pripravili samo za prebivalce Posavja.

Cestno podjetje Novo mesto
Ljubljanska c. 47 - 8000 Novo mesto



Št. 45, avgust 2001 tretia

NESKONCNA LAHKOST NUKLEARKE
(po ministru Janezu)

Obiskov najpomembnejših mož naše
države v naših krajih ni tako malo. Njihova
frekvenca se sicer poveča pred takšnimi ali
drugačnimi volitvami, a tudi takole vmes jih
ne manjka. Eni se primerno najavijo in tudi
pridejo, drugi se večkrat najavijo in sploh ne
pridejo. Nekateri obiski pa nas tudi zmedejo
ali celo zaskrbijo...

Za ministra, ki smo ga, vsaj nekateri, do
njegovega imenovanja imeli predvsem za fi-
nančnega strokovnjaka, smo šele ob nje-

govem imenovanju na položaj izvedeli, da se spozna tudi na urejanje pros-
tora in okolja, na črne gradnje in čisto na koncu ali pa predvsem tudi na
elektriko in elektrarne. Že na pomladanskem mednarodnem seminarju
strokovnjakov za odnose z javnostjo s področja jedrske stroke, ki se ga je
udeležilotudi nekaj slovenskih in posavskih novinarjevje minister nasto-
pil tako »suvereno«, da je vsaj bližnjim prisotnim bilo na trenutke nerod-
no, da so njegovi »rojaki«. Nato nas je presenečal celo poletje s svojimi
izjavami o znamenitem holdingu in njegovem sedežu in si ob verjetni
dosmrtni zameri Štajercem na trenutke pridobil simpatije Posavcev s pod-
poro »našemu« kandidatu za direktorja in zelo redko slišanim opozo-
rilom, da je Krško pravzaprav najbolj »energetska« občina v državi.
Minuli torek pa nas je znova močno presenetil s tolmačenjem zapletov in
razpletov okoli osnutka sporazuma med siovensko in hrvaško državo o
ureditvi odnosov v zvezi Nuklearno elektrarno Krško.

Bil je to, ne le po naši pač pa tudi po oceni lepega števila prisotnih novi-
narjev, predvsem vzorčen primer javnega sprenevedanja (»...toliko za
uvod, sedaj pa kar vprašajte, ker ne vem čisto dobro, kaj bi bilo tisto, kar bi
vas najbolj zanimalo«). Seveda dopuščamo veliko verjetnost, da je minis-
ter (tudi tokrat) le sledil navodilom predpostavljenih, kako mora pre-
pričati predvsem lokalno javnost oz. ovreči razne »dezinformacije«
medijev, med drugim tudi to, da predstavniki NEK niso bili vključeni v
pripravo tega, ne le zanje, temveč za celo državo pomembnega sporazuma.
Minister je namreč kar sumlji vo pretirano poudaril, da je direktor nuklear-
ke na sestanku z njim in poslanci izrazil posebno zadovoljstvonadpriprav-
Ijenim osnutkom sporazuma, pri oblikovanju katerega naj bi tesno sode-
loval.

Seveda je razumljivo, da so v dolgotrajnih, zdaj bolj zdaj manj zagnanih
in tudi od Evrope priganjanih prizadevanjih za ureditev vrste odprtih
zadev med državama potrebne podatke morale prispevati tudi strokovne
službe elektrarne, vendar je bilo po reakcijah in (tudi neformalnih) infor-
macijah ob objavi novice o »zgodovinskem« dosežku čutiti, da niso bili
upoštevani vsi, ki so, vsaj doslej, imeli veliko in največ opraViti z objek-
tom.

Če pa bi ministrova trditev morda držala tako, kot jo je predstavil na tisk-
ovni konserenci, bi se pač morali sprijazniti, da je direktor elektrarne vse
dotlej trdil drugače zaradi višjih (državnih, poslovnih, strateških, evröp-
skih, varnostnih in še kakšnih?) interesov. In morali bi biti zelo zaskrblje-
ni. Sporazum je namreč tako nedorečen in obravnava, tudi po prepričanju
posavskih poslancev, probleme elektrarne in njenega obratovanja never-
jetno poenostavljeno, predvsem pa pušča v negotovosti prebivalce iz
njene okolice ter odmika rešitve v daljno prihodnost. Čeprav bi bilo na-
jbolj normalno, nam tega vprašanja ni bilo mogoče preveriti, saj (po d-
gavi odločitvi?) gostitelja srečanja ni bilo poleg. Pač pa je bil pred nami
samo (vsevedni) minister, ki nam je natrosil toliko biserov, kot je ta, da si
bosta slovenska in hrvaška stran v skrajni sili odpeljali polovico odpadkov
in polovico same nuklearke ter polovico reaktorja vsaka na svojo stran
(več o tern na strani ...), da si od pretirane metaforike nismo opomogli še
ves večer...

In prav to je tisto, kar (nas) mora skrbeti. Ne toliko jedrska elektrarna in
njeno obratovanje samo po sebi, pač pa ljudje, ki od daleč in s tako lahkoto
odločajoo njeni in naši in naših potomcev usodi. Toje trebapovedati, četu-
di je srečanje z ministrom za dvojno ograjo, kot se je izrazil sam, »poteka-
lo v prijetnem vzdušju«...
^ ^ Vrednik.

Foto meseca
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Poletno mrtvilo poskušajo v številnih
slovenskih mestih odgnati s prirejanjem
kulturnih prireditev, na katerih prev-
laduje glasba; enega takih festivalov
imamo zdaj vsako leto priložnost sprem-
ljati tudi na grajskih prizoriščih v
Posavju - v Brežicah, Kostanjevici ter
na gradovih Pišece, Sevnica in Rajhen-
burg. Na slednjem se vrstijo prireditve
pod naslovom Poletje na gradu Rajhen-
burg, na katerem pa so letos prvič
gostili tudi udeležence Poletne mednar-
odne glasbene sole saksofona (na sli-
ki), ki jo namerava tudi v bodoče orga-
nizirati krška glasbena sola.
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VIZJAK VODJA POSLANSKE SKUPINE SDS
Na predlog predsednika Socialdemokratske stranke Slovenije Janeza

Janšeje Izvršilni odbor te stranke na mesto vodje parlamentarne poslan-
ske skupine SDS potrdil mag.Andreja Vizjaka iz Brežic. Vizjak je bil na
zadnjih parlamentarnih volitvah izvoljen v Državni zbor kot eden izmed
dveh predstavnikov SDS iz Posavja in je poleg dveh poslancev LDS četr-
ti in po letih najmlaj.ši posavski poslanec, vsekakor pa prvi, ki je imeno-
van na pomembno funkcijo vodje poslanske skupine v državnem zboru
Republike Slovenije.

POOSTREN NADZOR NAD YOZNIKI HOLES Z MOTORJEM
Policisti PU Krško so prvi petek v avgustu od 14. do 20. ure popoldne

opravili poostren nadzor nad vozniki motornih koles in koles z motorjem. V
času izvajanja nadzora so ustavili 87 in ugotovili deset prekrškov, zaradi
katerih so podali predlog za uvedbo postopka o prekršku in izrekli 12 man-
datnih kazni, od katerih jih je bilo deset zaradi neuporabe zaščitne čelade
voznika ali sopotnika. Med vozniki motornih koles v prvih sedmih mesecih
na posavskih cestah sicer ni bilo mrtvih, bili pa so udeleženi v petnajstih
prometnih nesrečah, vozniki koles z motorjem pa so bili udeleženi v devet-
najstih nesrečah. Največ nesreč se je zgodilo v naseljih, med cestami pa izs-
topa glavna cesta Vrhovo - Drnovo, najbolj pogosta vzroka nesreč pa sta
prevelika hitrost in nepravilno prehitevanje.

HARMONIKARKE SO SE POMERILE ČETRTIČ
Turistična agencija BooM Krško in Turistično društvo Brestanica sta

v soboto, 18. avgusta na gradu Rajhenburg organizirali 4. državno prven-
stvo harmonikark z diatonično harmoniko.

Na tekmovanju je ponovno zmagala Indira Simunuč, za najbolj prik-
upno glasbenico s harmoniko pa so gledalci izbrali Petro Simonišek.

SEVNIŠKO GRAJSKO
POLETJE SE NADAUUJE
Javni sklad RS za kulturne dejav-

nosti - Območna izpostava Sevnica
prireja nove prireditve pod skupnim
imenom Sevniško grajsko poletje.
Tako je od petka, 17. avgusta, do
nedelje, 19. avgusta, na sevniškem
gradu potekala likovna kolonija Ar-
SPEKTAS 2. Delovni naslov leto.šn-
je kolonije je AKT (ikonografski
motiv človeškega telesa).

V petek, 17. avgusta, so priredili
koncert skupine Caminoigra, ki iz-
vaja etno-jazz glasbo z vplivi glasbe
Latinske Amerike, zahodne Afrike
in Indije. Koncert je bil ob 20. uri na
sevniškem gradu.

MARINČ BO
RAZSTAVLJALV

DORTMUNDU
Slovenski in kostanjeviski slikar

Jože Marine bo v mesecu septembru
razstavljal svoja dela skupaj s hr-
vaškim likovnikom Plamenkom
Čengičem v nem.škem Dortmundu.
Razstavo bodo odprli 7. septembra v.
galeriji Gerda Türke na Johan-
nesstrasse 8 a, odprta pa bo do 3. no-
vembra2001.

PORASLE POTREBE PO
DELAVCIH S POKLICNO

KVALIFIKACIJO
Po podatkih Zavoda za zaposlo-

vanje - območna služba Sevnica so
delodajalci posavskc regije v ob-
dobju do konca maja letos prijavili
1.972 potreb po delavcih in pri-
pravnikih, kar je 183 manj kot v
enakem lanskcm obdobju. Pri tern
pa so potrebe po delavcih s poklicno
kvalifikacijo porasle za 12 %, po-
trebe po delavcih z visoko strokovno
in univerzitetno izobrazbo pa so os-
tale na ravni preteklega leta. Za
tretjino manjše povpra.ševanje pa na
zavodu ugotavljajo po delavcih z
višjo izobrazbo, 23,5 % je manj po-
treb po nekvalificiranih in priučenih
delavcih, za petino pa je tudi manjše
povpraševanje po delavcih s štirilet-
no srednjo solo.

KUSELJDRUGIVAVSTRIJI
Štirje člani Radiokluba Krško so

se udeležili 9. mednarodnega sreča-
nja radioamaterjev - radiogoniome-
tristov, ki je bilo 11. avgusta v avstr-
ijskem Weinebnu. Vidnejšo uvrsti-
tev je z 2. mestom v kategoriji veter-
anov dosegel Janez Kuselj.

NUKLEARKAVJULIJU
NE Krško je v juliju letos

proizvedla 506 450 MWh bruto
električne energije na izhodu
generatorja oziroma je oddala v
elektroenergetsko omrežje 483
244 MWh električne energije, ob
tern pa je bila načrtovana proiz-
vodnja v juliju presežena za 0,89
odstotkov. Razpoložljivost elek-
trarne je bila 100 odstotna, izko-
riščenost pa 99 odstotna. Elek-
trarna je po poročilu splošne
službe NEK obratovala znotraj
omejitev tehničnih specifikacij.
Reka Sava se je zaradi delovanja
NE Krško v juliju segrevala pov-
prečno za 1,3 stopinje Celzija,
največ pa za 2,6 stopinj Celzija.
Delež največje skupne dopustne
letne radioaktivnosti v tekočin-
skih izpustih je v juliju znašal za
tritij 0,71 % in za ostale dopustne
radionuklide 0,05 %. V juliju so
vskladiščili 15 sodov z nizko in
srednje radioaktivnimi odpadki.

Obisk ministra Kovača v NE Krško je vzbudil veliko pozomosti novinarjev.

ObzorniK D
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SVETPOKRAJINEPOSAVJE
V četrtek, 30. avgusta 2001 se je v Krskem sestal Svct pokrajine

Posavje v ustanavljanju v razširjeni sestavi in v zvezi /. izgradnjo
hidroelektrarn sprejel naslednje sklepe: »Vladi Republike Slovenije
predlagamo, da pospeši konslituiranje »Holdinga slovenske elek-
trarne«, ki naj čimprcj pričnc /, aktivnostmi za izgradnjo HE na
spodnji Savi. MOP - Urad za energetiko naj do končanega konsti-
tuiranja »Holdinga slovenske elektrarne« zadolži scdanjega koncc-
sionarja SEL, da izvaja vse aktivnosti za čimprcjšnji pričetck
pripravljalnih del za izgradnjo HE Boštanj. Vladi Republike Slov-
enije, MOP-u in »Holdingu slovenske clektrarne« predlagamo
ustanovitev »Družbe za izgradnjo HE na spodnji Savi« s sedeŽem v
Sevničj. Posebna pogajalska skupina Posavja za izgradnjo HE na
spodnji Savi mora v pogajanjih o vsebini koncesijske pogodbe za
izkoriščanje cnergetskega potenciala spodnje Save vztrajati na »ei-
ementih za vključevanje lokalnih skupnosti Posavja v koncesijsko
pogodbo za izkoriščanje energetskega potenciala spodnje Save«, ki
so bili pisno dostavljeni na MOP - Urad za energetiko.

NEVIODVNVM
N E V I O D U N U M « Z A V O D Z A K U L T U R O I N O D N O S E Z J A V N O S T M I

SP0MINSK0 SREČANJE
NA PLANINI

Organizacijski odbor Planina
2001 vabi na tradicionalno spo-
minsko srečanje ob 59. letnici
tragičnih dogodkov na Planini
pri Podbočju, kjer bodo v soboto,
9. septembra 2001, ob 11. uri pri-
pravili slovesnost s kulturnim
programom in družabnim sre-
čanjem. Pokrovitelj srečanja je
Občina Krško, slavnostni go-
vornik pa bo župan občine Krško
Franc Bogovič.

SREČANJEVDOMU
STAREJŠIH

Dom starejših občanov v Krškem
tudi letos pripravlja srečanje s svojci
in prijatelji, ki bo tokrat žečetrtič, in
sicer v soboto, 15 septembra 2001,
ob 14. uri v domu. V programu
srečanja so nanizali predstavitev
novih dejavnosti, pozdravni govor
župana Franca Bogoviča, kulturni
program in družabno srečanje ob
glasbi. Vabilo pošiljajo z nasledn-
jim motom: »Samo ena je pot do
človeka: pot do srca. Vse drugo so
ovinki...«

VEČ POVPRAŠEVANJA P0 PRODAJALCIH
Kot smo že poročali, je po podatkih Območne službe ZRSZ Sevnica v

obdobju januar - maj 2001 upadlo povpraševanje po delavcih v primer-
javi z enakim obdobjem lani, precej pa se je spremenila tudi struktura
povpraševanja. Močncje je poraslo povpraševanje po »poklicih za nein-
dustrijski način dela in po »poklicih za storitve in prodajalcih«, medtem
ko je povpraševanje po preostalih glavnih poklicnih skupinah upadlo.
Zlasti močno je znižanje deleža potreb po »upravljalcih strojev in naprav
in sestavljalcih ter po »poklicih za preprosta dela«. Tudi po potrebe po
»strokovnjakih in »uradnikih« so zastopane z nižjim deležem, v man-
jšem odstotku jc zajcto tudi povpraševanje po tretji (tehniki in drugi
strokovni delavci« in šesti (kmetovalci, gozdarji, ribiei, lovci) glavni
poklicni skupini. Delež »poklicev za storitve« je glede na leto 2000, ko
so ti poklici predstavljali 15,3 % vseh potreb, porasel na 21,1 %. Med
poklici te skupine je bilo največ povpraševanja po prodajalcih (kar 41 %
vseh potreb), 6 % pa po trgovskih poslovodjih) ter gostincih (31 % vseh
potreb po natakarjih in 10 % vseh potreb po kuharjih).

SpotjSiania
Tisti, ki it nekaj let spremljamo dogajanje v posavskem političnem

prostoru, nikakor ne moremo mimo ugotovitve, s katero se srečujemo iz
leta v leto, da se naši politični predstavniki ne znajo, ne upajo ali pa pre-
prosto ne čutijo potrebe, da bi svqje in interese tistih, ki jih zastopajo, bolj
odločno izpostavili. In to tako v nastopih ob sicer bolj redkih obiskih pred-
stavnikov državne oblasti, še manj, ko uspejo morda celo priti do njihovih
stolčkov in foteljev, prav tako pa tudi v korespodenci, ki potuje iz Posavja
do bele Ljubljane in ni zgolj formalne narave.

Ta medlost pri pisanju protestnih not, odprtih pisem in drugih zahtev, ki
so včasih javno dovolj kritično izrečene, ima seveda tudi svoje rezultate,
saj so bile le redke posavske želje in zahteve uslišane, kaj šele izpolnjene.
Kot da se bojimo, da ne bomo preglasni, da ne bomo koga prizadeli, da bi
morda po mirni poti kaj lažje dosegli. Žal doslej temu ni bilo tako, kljub
temu da so naš že v šoli učili, da lepa in prijazna beseda vedno pravo mesto
najdeta.

Veliko je bilo obljubljenega, pa ne samo verbalno. Nekateri ministri so
cejo s svojimi podpisi jamčili, da bodo določene projekte in prizadevanja
Posavcev podprli. Da ne omenjamo predvolilnih obljub strankarskih pr-
vakov in njihovih kandidatov, ki vsakemu obljubljajo to, kar si pač želi,
potem pa seveda najdejo tisoč razlogov, zakaj tega ne morejo izpolniti, ali
pa na svoje obljube preprosto pozabijo.

V tej samooklicani regiji, katere rok trajanja še ni odtisnjen na
embalaži, seveda ni potrebno biti velik poznavalec, da bi našteli, česar vse
nismo dosegli. Omenimo le tako opevano in večkrat obljubljeno ekološko
rento zaradi prisotnosti nuklearke, kje je odškodnina za njene nizko in
srednje radioaktivne odpadke ter iztrošeno gorivo, ki se v elektrarry ko-
pičijo že leta, namesto, da bi jih odpeljali na trajno skladišče. Tega seveda
nimamo in vse kaže, da ga kmalu niti ne bomo dobili. Kljub temu, da je
Posavje največji slovenski energetski bazen, z jedrsko, vrhovško in
brestaniško elektramo, se Se menda edini v Evropi zavzemamo za gradn-
jo verige hidro elektrarn, sami bi radi postavili svojo komunalno odlagal-
išče odpadkov, pa nam spet mečejo polena pod noge, od obljubljene avto
ceste imamo samo vse daljše kolone tovornjakov in drugih vozil, ki se vije-
jo proti in iz Balkana, grozijo nam s cestninsko postajo, pa še bi lahko naš-
tevali, kar pa prav gotovo ni bil namen tega pisanja.

Zakaj je temu tako, bo težko ugotoviti, se težje dokazati. Seveda ne mis-
limo, da bi morali za vse te zahteve na ulico, protestirati, zbirati podpise,
zahtevati odgovornost ministrov in vladnega premiera - nikakor. Lahko bi
ubrali tudi manj revolucionarno, a demokratično pot, izrabili medije in
druge pritiske. V Posavju nimamo skoraj nobenih nevladnih organizacij,
tu ni družbenih gibanj, niti posameznikov, ki bi znali reči bobu bob in
napisati vsaj kakšno kritično besedo v rubriko »pisma bralcev«, da bi
odgovornim povedali, kar jim pač gre.

Nekaj kritičnosti premorejo le redki novinarji. Pa še teh kot tudi drugih
politični in gospodarski predstavniki ne znajo poklicati, da bi jim pred-
stavili svoje probleme, dabi jih ti lahko v medijih podprli. Novinarji pona-
vadi tudi med zadnjimi zvedo, kdaj kakSno pismo roma proti Ljubljani,
kaj Sele, kaj v njem piše. Še manj vedo, kdaj je nanj morda kdo celo odgo-
vorilinkajjenatvezil.

Tudi posavskih poslancev doslej še nismo znali prav izrabiti za dosego
svojih interesov. Kot da bi ti morali kar sami zvohati, kaj tare voli vce, ki so
jih izvolili, čeprav po izvolitvi več časa preživijo v prestolnici kot pa v
svoji regiji. Tako se vse bolj oddaljujejo od dejanskih problemov in se vse
bolj ukvarjajo sami s seboj in svojo stranko, katere cilj pa je seveda čimdl-
je ostati na oblasti in se od nje tudi čimveč okoristiti, tako ali drugače.
A ni že skrajni čas za bolj odločne?

RogD ObžorniK
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Marjan Šunta, direktor GZS OZ Posavje

V REGIJI SE MORAMO DOGOVORITI,

Letos pomladi je bil na mesto direktorja Območne Gospodarske zbornice Posavje imen-
ovan magister Marjan Šunta, ki je na to delovno mesto prišel iz Ljubljane, vendar je
domačin, Krčan. Osnovno šolo je namreč obiskoval na Vidmu, srednjo solo pa v takratnem
Šolskem centru Krško, nadaljeval je na Fakulteti za elektrotehniko v Ljubljani, ki jo je
končal leta 1983. V letu 1991 je vpisal specialistični študij managementa na Ekonomski
fakulteti v Ljubljani, ki ga je dokončal z magistrskim študijem. Sicer pa delovne in
življenjskeizkušnje pridobiva že od leta 1983, ko je začel kot pripravnik projektant v Kov-
inarski, nato kot vodja vždrževanja elektronike v podjetju Videm, celuloza, papir in papirni
izdelki, zadolžen za vzdrževanje, nabavo rezervnih delov in spremljanje ter vodenje inves-
ticij na podrocju elektronike, delal je tudi kot projektni vodja v Videm papirju Krško, v
podjetju DEJ Ljubljana je bil direktor projektov kot upravljalec premoženja na področju
vodenja projektov, ekonomskega svetovanja, nakupov in prodaj podjetij, pred vrnitvijo v
Krško pa se je kot pomočnik direktorja podjetja Delo Tiskarna ukvarjal s prevzemi pod-
jetij, strateškim razvojem, razvojem organizacije in poslovno odličnostjo.

i

Kdo vas je opozoril na sedanje delovno mesto in zakaj
ste se odločili zanj?

Jeseni 1993 sem se zaposlil v tedaj majhnem družinskem
podjetju DEJ pri dr.AIenki Žnidersič Kranjc, ki mi je ponud-
ila nove izzive in možnosti na podrocjih, ki jih takrat v
Krškem oziroma okolici ni nihče razvijal. Odločitev za delo
v Ljubljani oz. za terenskodelo po Sloveniji je bila te/.ka, saj
sem se zavedal, da bom velik del časa neproduktivno prebil
za volanom. Tedaj sem mislil, da se bom po nekaj letih lahko
vrnil, a je do ustrezne priložnosti za delo v dornačem okolju.
kibi minudilotudi ustrezne izzive, minilokardobrih sedem
let. Za prosto delovno mesto sem izvedel iz dnevnega časo-
pisja. Prijavil sem se na razpis in s soglasjem predsednika
GZS Slovenijc gospoda Čuka sem bil na Upravnem odboru
GZS OZ Posavje izbran za direktorja območne zbornice.
Tako se mi je uresničila želja po primernem delu v okolju, v
katerem živim in v katerem imam rad kraj in ljudi.

Kateri so vaši najpomembnejši cilji na tem mestu?
Moji cilji se ujemajo s cilji organizacije, za katero delam.

Ti pa so poleg izpolnjevanja poslanstva GZS še krepitev
njenega ugleda in izgradnja prepoznavnosti GZS v ciljnih
javnostih. Poleg tega si želim, da hi v okviru območne
zbornice aktivirali delo komisij upravnega odbora GZS OZ
Posavje, s posebnim poudarkom na delu Združenja podjet-
nikov Slovenije, zagotovili osebni razvoj zaposlcnih, se us-
posobili za podjetniški pristop, sodelovali pri usmerjanju
delovanja regijske razvojne agencije in učinkovito izvajali
poverjena javna pooblastila. Da bomo dosegli zastavljene
cilje, bomo osebno komunicirali s pomembnimi zbornični-
mi članicami, ki so mnenjski vodje in oblikovalci razvoja
regije, sodelovali pri vodenju programskega odbora regijske
razvojne agencije, informirali zbornično članstvo z aktualn-
imi temami, promovirali gospodarstvo regije, usposabljali
zbornično članstvo za prilagajanje spremembam ter sode-
lovali, koordinirali in komunicirali pri skupnih nastopih
zainteresirane gospodarske javnosti pri reševanju nasprotij
z lokalno in državno upravo.

Doseganje in izpolnjevanje ciljev je povezano z vrednota-
mi tako organizacije kot tudi posameznikov, ki za to orga-
nizacijodelamo. Pri vsem tem pastanam kristalnojasni dve
stvari: ključ do uspeha in do boljših življenjskih pogojev v
regiji so ljudje in njihova pripravljenost prevzeti odgovor-
nost zase in bodoče rodove v svoje roke. Edino, karje gotovo
v prihodnosti je, da se bo potrebno prilagajati spremembam.

Pravijo, da je v politiki in upravi v Ljubljani premalo
Krčanov in Posavcev. AM bi lahko morda govorili o
posavskem (gospodarskem) lobiju?

V parlamentu je delež poslancev, izvoljenih v Posavju 4,4
odstotka, kar ustreza deležu prebivalcev Slovenije v Posav-
ju, ki znaša 3,5%, in prav tako ustreza deležu prostora Posav-
ja v Sloveniji, ki znaša 4,4%. Delež posameznikov, ki izvi-
rajo iz Posayja in so zaposleni v državni upravi ali
paradržavnih institucijah, mi v popolnosti ni znan, zato že
pripravljamo nabor imen posameznikov, ki nam bodo mor-
da lahko pomagali pri uveljavljanju regijskega razvojnegd
programa. Nekateri vplivni posamezniki iz slovenskega
gospodarstva, ki izvirajo iz teh krajev, sodelujejo s podjetji
in institucijami v Posavju in ti predstavljajo zametek
posavskega gospodarskega lobija. Res je tudi, da bi vplivni
posamezniki lahko pomembno vplivali na izvajanje
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regijskega razvojnega programa. Vendar je predpogoj, da
znotraj regije najdemo skupni dogovor, kaj hočemo in kako
bomo to dosegli. Nihče ne bo namesto nas razmišljal in do-
local ciljev, §e manj pa se bo namesto nas usklajeval.
Pomembno se mi zdi, da bi strukture državnih institucij na
področju Posavja delovale, seveda v okviru možnosti, za
dobro Posavja in posavskega gospodarstva.

Kljub občasnim opredelitvam za »jug« države in nizki
samooceni je Krško in Posavje na nekaterih področjih
tudi širše pomembno, npr. kot energetski bazen...

Res je, da je sociološka študija oziroma »Poročilo o
človekovem razvoju« za leto 2000 pokazalo, da prebivalci
Posavja nič kaj spodbudno ne ocenjujejo razmer, v katerih
živijo, saj so se med vsemi slovenskimi regijami najslabše
ocenili. Res pa je tudi, da nekateri ekonomski pokazatelji
kažejo drugačno plat Posavja in zaradi teh nasprotij bo po-
trebno izdelati širšo analizo vzrokov za nezadovoljstvo pre-
bivalcev. Nezadovoljna in po lastnem mnenju brezperspek-
tivna populacija pa zagotovo ne more biti generator hitrega
razvoja regije. Posavje je pomemben energetski bazen, v
katerem je poleg energetskih podjetij nastalo nekaj hitroras-
točih uspešnih podjetij, ki konkurirajo na evropskih trgih.
Poleg tega pa je v podjetjih s področja energetike še veliko
znanja in izkušenj, ki jih bi veljalo izkoristiti pri realizaciji
regijskega razvojnega programa. Ne smemo pa pozabiti na
papirno predelovalno industrijo, kovinsko predelovalno in-
dustrijo, tekstilno industrijo, lesno predelovalno industrijo
in turizem, katerih tržni deleži v slovenskem prostoru niso
zanemarljivi.

Koliko uspevajo nova, mala podjetja nadomeščati
praznino, ki je nastala s propadom nekaterih nekdaj
uspešnih podjetij.

Nastanek in propadanje podjetij sta v ekonomiji normal-
na pojava. Vsak podjetniški subjekt ima svoj razvojni cik-
lus, katerega sestavna dela sta ustanovitev in prenehanje
podjetja. Kjer obstajajo podjetniške skupine, ki imajo prim-
erne podjetniške ideje, znanje, hrabros» in nekaj kapitala, ki
pa ni nujen pogoj za uspešnost podjetniške ideje, se ustvarijo

nova, zdrava podjetniška jedra. Kakorkoli si propada določenih podjetij in podjetniških
sistemov na čustveni ravni nekateri še danes ne morejo razložiti. pa se da na določenih
primerih, tudi v Posavju, prikazati svetle zglede.

Koliko in kako lahko pomagate novim pri zagonu in tudi že delujočim podjetjem,
ko ne vedo, kako naprej?

Članice zbornice lahko svoje interese uveljavljajo v območnih zbornicah, organiziranih
po regionalnem načelu, v združenjih dejavnosti in v Združenju podjetnikov Slovenije.
Strokovno podporo nudijo strokovne službe, ki opravljajo različne storitve za potrebe član-
stva in izvajajo pomembna javna pooblastila. GZS deluje na podrocjih poslovnega in-
formiranja, gospodarske promocije, poslovnega svetovanja, izobraževanja in na podrocju
reševanja sporov iz poslovnih razmerij v obliki stalne arbitraže. Zainteresiranim za navede-
na podrocja so na voljo informacije na naši zbornici v Krškem.

Prebrali smo očitek, da ste ob obisku češke gospodarske delegacije nekako
protežirali krška podjetja, kljub temu da ste posavska zbomica...

Res je, da so bila ob obisku češke gospodarske delegacije na srečanju s posavskimi gos-
podarstveniki v večini podjetja iz krške občine. Tudi sam bi zelo rad videl, če bi bilo možno
poiskati v brežiški in sevniški občini primerne sogovornike najavljeni češki delegaciji. To
smo ob pripravi na srečanje tudi želeli, vendar v podjetjih, ki bi lahko imela interes preko
razgovorov s češko delegacijo, le-tega ni bilo. Potrebno pa je povedati, da so bili poleg gos-
podarstvenikov na to srečanje povabljeni tudi vsi trije župani. ki so se tega srečanja tudi
udeležili. Kljub temu, da sem Krčan, sem prepričan, da Območna gospodarska zbornica
Posavje ni mesto, s katerega bi ugotavljali, od kod je kdo doma. Vseh skupaj v Posavju nas
je manj kot 70.000, zato se mi zdi bolj pomembno da se osredotočimo na razvoj in izzive
prihodnosti.

Koliko je sploh povezovanja na področju gospodarstva, koliko skupnega
nastopanja...

Gospodarski subjekti v Posavju medsebojno sodelujejo. V preteklosti je bilo nekaj kap-
italskih in interesnih povezav med podjetji v Posavju, prav tako pa postaja zanimivo oblik-
ovanje t.im. grozdov. Povezovanja je vsekakor premalo, vendar je to stvar interesov in
odgovornosti posameznih poslovodstev oziroma uprav v podjetjih. Možnosti povezovanja
so številne, bodisi v dobaviteljski verigi, kot tudi horizontalno za morebitne skupne tržne
nastope ipd. Vendar pa je potrebno poudariti, da se je potrebno ozirati po širšem sodelovan-
ju in prevzemih podjetij, saj postaja svet iz dneva v dan manjši. Nekatere naše članice so
izpeljale nekaj uspešnih prevzeinov in imajo številne interesne povezave v poslovnem
svetu, ne le v Sloveniji. S temi svojimi uspehi se ne pohvalijo, a bi se v urejenem poslovnem
okolju morali. Žal je pri nas še vedno tako, da kdor izstopa s svojimi uspehi iz povprecja, za
to ni motivirdn - nagrajen, ampak kaznovan.

Kako sodelujete z lokalnimi skupnostmi, združenji, strokovnimi in morda
neformalnimi skupinami?

Z lokalnimi skupnostmi zaenkrat dobro sodelujem. Prepričan sem, da bomo to sodelo-
vanje v prihodnosti še izboljšali. Bil sem prijetno presenečen, kako sem bil dobro sprejet
pri vseh treh županih in v samih občinskih upravah, saj smo ustvarili dokaj kooperativno
vzdusje. Sodelovanje s formalnimi in neformalnimi skupinami, predvsem tistimi, ki imajo
vpliv na gospodarstvo Posavja, pa je moja trajna naloga.

Katera od t.im. velikih priložnosti je po vašem najrealnejša kot priložnost za
vključitev posavskih podjetij, npr. elektrarne, avtocesta, meja...?

Vprašali ste me o realnosti za vključitev posavskih podjetij. Sigurno je to meja, saj je
danes tukaj. Kljub temu, da predstavlja meja določene ovire, predstavlja tudi priložnosti, ki
jih nekatera podjetja znajo dobro izkoristiti, nekateri pa se bodo tega še naučili. Tudi
posavska zbornica se bo vključila v proces izkoriščanja priložnosti, ki jih nudi meja, z or-
ganizacijo posveta na temo: »Priložnosti in nevarnosti izvajanja šengenskega sporazuma
na slovensko - hrvaški meji z vidika lokalnih skupnosti (občina Brežice)«, ostale velike
priložnosti pa so obremenjene s političnimi odločitvami in odmaknjene v prihodnost.

Koliko se posavska podjetja ozirajo na jug, na nekdanja tržišča in koliko se vi
(lahko) vključujete?

Na trgih nekdanje skupne države ustvari posavsko gospodarstvo 3,3 odstotkov sloven-
skega izvoza in 4,2% slovenskega uvoza. Izstopa trgovanje z Jugoslavijo in Hrvaško. Ob-
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močna zbornica se vključuje z izvajanjem javnih
pooblastil, s potrjevanjem povabil za poslovne
obiske, ki so potrebni za pridobitev vstopnih vi-
zumov za državljane držav nekdanje skupne
države, razen državljanov Republike Hrvaške.
Zbornica sodeluje s Hrvatsko gospodarsko ko-
moro Zagreb, obnavljamo stike z užiškim ob-
močjem v Jugoslaviji, navezati pa želimo stike tudi
s primerljivimi in interesno združljivimi zborni-
cami v BiH in Hrvaški.

In katere so vaše najpomembnejše trenutne
aktivnosti?

Ta seznam paje kar dolg: vodenje programskega
sveta za pripravo Strategije razvoja regije Posavje,
članstvo v strokovni skupini za pripravo konc-
esijske pogodbe za izgradnjo HE na spodnji Savi,
projekt »NOVICE GZS OZ Posavje«, projekt: Kata-
log gospodarstva Posavja, anketni listi, navezava
stikov z Regionalno privredno komoro Užice
(YU), organizacija poslovnega srečanja, sodelo-
vanje na Obrtnem sejmu v Celju - Komisija za tur-
izem in Občinska turistična zveza Brežice, sode-
lovanje v projektni skupini za spodbujanje razvoja
integralnih turističnih proizvodov, slavnostna
podelitev priznanj GZS OZ Posavje za gospodar-
ske dosežke v letu 2000 in za najbolje urejene
prodajalne v Posavju, seje predsedstva in upravne-
ga odbora GZS OZ Posavje, razgovor gospo-
darstvenikov Posavja, predstavnikov GZS in
županov ter direktorjev občinskih uprav, že omen-
jeni posvet o priložnostih in nevarnostih izvajanja
šengenskega sporazuma na slovensko - hrvaški
meji,itd.

Predsednik vaše zbomice je nedavno postal
v.d. direktorja holdinga, po mnenju nekaterih
največjega slovenskega podjetja...

Vesel sem bil, ko je postal mag. Fabijan v.d.
direktorja holdinga. To je dokaz, da se da z dobrim
in uspešnim delom napredovati tudi iz sredine,
kakršno je Posavje. Vsekakor bom vesel, če bo
postal tudi direktor holdinga, želim pa si, da bi os-
tal še naprej predsednik GZS OZ Posavje, saj se da
z njim dobro sodelovati.

In za konec povejte še kaj o väsem prostem
času, hobijih...

Kolikor morem sem rad z družino, otroka me ved-
no znova presenečata s svojimi domislicami, potre-
bami in željami. Šport paje bil vedno sestavni del
mojega življenja - od klasičnih krških športov, kot
sta plavanje in rokomet v šolskih časih, do re-
kreativnega igranja tenisa v sedanjem, zrelejšem
obdobju in seveda »rostfrei« (tisti, ki morajo to ve-
deti, vedo) igranja nogometa in še kakšnih neum-
nosti s prijatelji zraven. Voda, predvsem morje je
medij, na in v katerem se zelo dobro počutim. Sicer
pa mi precej prostega časa vzame prostovoljno delo
v teniškem klubu.

Bojana Mavsar

Minister Janez Kopač na tiskovni konferenci v NE Krško

POTEM VSAKA STRAN
Minulo toplo in sušno poletjeje bilo še posebno vroce za slovenskega ministra za okolje in pros tor

Janeza Kopača, zlasti zaradi njegovih stališč in odločitev glede holdinga slovenskih elektrarn, pred-
vsem pa zaradi podcenjujočih izjav o stqjerskih strokovnjakih. Najesen se ministru in vladi obeta
nova vroča tema, kije povezana tudi z našimi kraß, to je sporazum o meß in o nuklearki s sosednjo
hrvaško. Prvi torek v septembruje nenadoma in le dan pred zasedanjem zunanjepolitičnega odbora
drtavnega zbora minister obiskal nuklearko, kjer sta z direktorjem Stanetom Rožmanom organiz-
irala razgovor sposlanci, predvsem s člani odbora za zunanje zadeve in z drugimiposlanci in z iupani
posavskih občin o vsebini sporazuma oz. osnutka sporazuma o ureditvi odnosov z NEK. Kotjepoved-
al minister na novinarski konferenci po srečanju, so govorili najprej o vsebini sporazuma, izmenjali
mnenja o bodočem poslovanju v okvirih, kißh predvideva ta sporazum, tako z vidika komercialnega
poslovanja oz. komercialnih tveganj kot z vidika zagotavljanjajedrske varnosti. Več v zvezi s tem
povzemamo iz ministrovih odgovorov na vprašanja novinarjev.

Minister o nesporazumih in
jamstvih

V sporazumu je predvideno, da z elektriko iz
NEK tržita podjetji, ki sta lastnika solastniških
deležev, t.j. na slovenski strani podjetje ELES
GEN, na hrvaški strani paje to HEP. Na ta način
Nuklearna elektrarna Krško ne bo več v stalnem
konfliktu med minimiziranjem stroškov in mak-
simiranjem profitov, v kakršnem je bila v pretek-
losti. Toje prvotakojamstvo, sicer paje predvide-
no, da bo vsakdo od solastnikov odprl ustrezno
bančno jamstvo za plačilo dobave električne en-
ergije, v kolikor bi ne prihajalo do sprotnega in
rednega plačila. Kot veste, je v preteklosti nastajal
spor tudi zaradi tega, ker ni bil predviden meha-
nizem za reševanje sporov. Dosedanji sporazum,
ki še vedno velja ta hip, predvideva, da je arbitraža,
pristojna za reševanje sporov med pogodbenica-
mä, institucija z imenorn YUGEL, ki je že od leta
1991 dalje sploh več ni. Sporazum predvideva
arbitražo za reševanje sporov med državama po-
godbenicama, za reševanje sporov med podjetje-
ma, ki sta solastnika oz. nosilca solastniških vlog
v NEK in pa mehanizem za t.im. »arbitražo« za
razreševanje sporov v sami NEK. Poleg tega so
predvideni mehanizmi, ki jamčijo za to, da ne bo
prihajalo do konfliktov, do kakršnih je prihajalo v
preteklosti tudi to, da ima predsednik uprave NEK
pravico preglasovanja pri sprejemanju določitev v
treh primerih. Najpomembnejša od ten primerov
je seveda pravica do preglasovanja vsakič, ko pri-
haja do diskusije oz. vprašanj, ki se tičejo jedrske
varnosti. To pomeni, da v tem primeru mora priti
oz. ni nujno da pride do soglasne odločitve in tudi
naknadna razprava o tem na samem nadzornem
svetu, ki je v osnutku sporazuma predvidena,
morebitnega preglasovanja ne more preprečiti,
kajti preglasovanje je predvideno samo v odnosu
predsednik uprave in clan uprave, ni pa predvide-
no pri razpravi oz. odločanju na nadzornem svetu.

Minister o Skladu za razgradnjo
NE Krško

Vsekakor bo Sklad za razgradnjo funkcioniral
na slovenski strani tako kot do sedaj, sporazum pa
predvideva tudi obveznost Republike Hrvaške in
da tudi sama ustanovi svoj Sklad za razgradnjo, ki
bo seveda dolžan zbirati sredstva na hrvaški strani
za financiranje programa razgradnje po koncu
obratovanja NEK. Sporazum tudi predvideva, da
bi, v kolikor program za razgradnjo ne bil financir
an v zadostni meri s strani obeh Skladov za
razgradnjo, za obveznosti teh Skladov jamčili
državi podpisnici sporazuma.To je pomembno
zaradi tega, oz. ne samo zaradi tega, ker obstaja ra-
zlika med višino sredstev, ki jih je zbral že dosc-
danji Sklad na slovenski strani, na hrvaški pa ga ni
bilo, ampak tudi zaradi izogibanja morebitnim
nevšečnostim v prihodnje, ko bi, toje teoretično
vedno možno, en ali drugi Sklad zaradi odločitev
vlade in ene ali druge države ali zaradi drugih
poslovnihdogodkov, izgubil del ali celomorda ves
svoj kapital. Skratka, predvideno je državno jam-
stvo. Sedež Sklada ni tema meddržavnega spora-
zuma oz. se meddržavni sporazum s tem vprašan-
jem ne ukvarja. Toje interno vprašanje RS in ta hip
seveda ostaja v veljavi Zakon o Skladu za razgrad-
njo takšen, kakršen je. V zakonu je seveda predv-
ideno, da je sede/. Sklada v Krškem.

Minister o zahtevah okoliških
prebivalcev

Sporazum predvideva, da obveznosti NEK os-
tanejo takšne, kakršne so v času podpisa* spora-
zuma, pri čemer je seveda mišljeno, da ostane ob-
stoječe nadomestilo za uporabo stavbnih zemljišč,
ki se ta hip plačuje v višini približno 4 milijone
ameriških dolarjev letno v proračun občine Krško.
V zvezi s tem sta vodji pogajalskih skupin g. Korže
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in g Nota, naknadno podpisala še posebno izjavo o
razutnevanju tega člena, ki govori o tern, da je mišl-
jena ta obveznost kot skupni znesek obveznosti. To
jc narcjeno za primer, ko bo verjetno nekoč Slöveni-
ja nadomestilo za uporabo stavbnih zemljišč za-
menjala z davkom na nepremičnine ali s kakšno
drugo dajatvijo, kar pomeni, da sporazum na nek
način jainči, da Slovenija, ali je to občina Krško ali
jc to država Slovenija. lahko zaračunava NEK za te
lokalne potrebe po 4 tnilijone dolarjev lctno ves čas
obratovanja. Kako se to distribuira znotraj občinc
Krško ali znotraj RS, je navsezadnje naše interno
vprašanjc in sporazum s tern nima nobene nep-
osredne zveze.

Minister o dogovarjanju z
občino Krško

Ta hip je nadomestilo za uporabo stavbnm zem-

Ijišč opredeljeno v Zakonu o stavbnih zemljiščih
pa v Zakonu o graditvi objektov. Kolikšen del tega
nadomestila za uporabo stavbnih zemljišč pa šteje
za izvirne prihodke, je, lahko rečem. ne ravno
dogovor, ampak je neka odlodtev, sprejeta na rel-
aciji med ministrstvom za finance in občino Krš-
ko, pri čeiner, seveda, je ministrstvo za finance bol j
odločilnega pomeoa pri določanju višine tega
zneska, ki se šteje kot izviren prihodek občine.
Tudi z drugimi zahtevami obČine smo seznanjeni
in smo imeli že več sestankov z vodstvom občine
oz. županom Bogovičem in te sestanke še pred-
videvamo. Predvidevamo. da bomo imeli tudi sk-
upno okroglo mizo v Krškem. Prvotno je bilo
predvideno, da bi jo imeli že kar danes, ampak smo
potem s pripravljanjem tega dogodka nekoliko za-
mudili in ni bilo ravno pravega časa da bi oba do-
godka organizirali isti dan.

Minister o radioaktivnih
odpadkih in pobudi za

odškodnino zanje
Radioaktivni odpadki se skladiščijo v začasnem

skladi^ču na območju NEK. Ne poznam te
pobude, o kateri govorite, zato vam težko odgo-
vorim nanjo, ker ne vem za njeno vsebino. Se
opravičujem. Seveda je bilo veliko vprašanj po-
slancev na temo odlagališča jedrskih odpadkov. To
je ena od najbolj zanimivih tern oz. ena od tern, ki
zbuja največ pozornosti pri tern sporazumu.
Udeležencem današnjega razgovora je bilo pojas-

. njeno. da sporazum seveda predvideva nadalje-
vanje točno tak.šne rešitve, kot je ta hip že veljovna,
to pa je skladiščenje nizko, srednje radioaktivnih
odpadkov in iztrošenega jedrskegagoriva v začas-
nih skladiščih, ki so seveda na lokaciji NEK. Do-
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ločba, da se te odpadke skladišči na obstoječi
lokaciji v teh začasnih skladiščih, je bila predv-
idena že v gradbenem dovoljenju v osemdesetih
letih, ko se je nuklearno elektrarno sele gradilo.
Takrat je bilo določeno, da se ti odpadki skladiš-
čijo v začasnem odlagališču v času obratovanja
NEK. Obratovanje je bilo res že v tem času en-
krat podaljšano in določba iz gradbenega dovol-
jenja seveda velja še naprej. Povzel jo je tudi os-
nutek meddržavnega sporazuma, pri tem pa je
potrebno poudariti, da dosedanji sporazum z Iz-
vršnim svetom Socialistične republike Hrvaške
p reševanju odpadkov oz. njihovem začasnem ali
trajnem skladiščenju niti ne govori. Tako lahko
rečem, da je R Hrvaška pravzaprav s tem osnut-
kom. sporazuma prvič prevzela obveznost
ravnanja z jedrskimi odpadki, kajti, to je potreb-
no posebej pojasniti za hrvaške bralce, prvotni
sporazum med obema Izvršnima svetoma je
predvideval,.da bosta R Slovenija in R Hrvaška
zgradili dve nuklearni elektrarni, eno v Krškem,
drugo v Prevlaki, pri čemer je bilo seveda na nek
način samoumevno, da bi v takem paketu R Slov-
enija sama skrbela za odpadke iz NEK, R Hrvaš-
ka pa bi sama skrbela za odpadke iz nuklearke na
hrvaškem teritoriju. Ker do do takšnega paketa
izgradnje dveh nuklearnih elektrarn ni prišlo, je
bilo torej treba na novo urediti odnose v tej polov-
ici paketa, če mu lahko tako rečem. Sicer pa, kot
je verjetno obče znano, navsezadnje, predlog
sporazuma je javen, vtadaje umaknila oznako
zaupno že koncem julija in samo besedilo spora-
zuma lahko najdete tudi na spletnih straneh, je v
sporazumu predvideno, da se po končanju začas-
nega skladiščenja oz. skladiščenja v začasnem
skladišču, se to preseli v trajno odlagališče. To ne
pomeni šele leta 2025, kot je to bilo večkrat v jav-
nosti poudarjeno, ampak je letnica 2025 samo
skrajni rok Sicer pa je predvideno v sporazumu,
da obe strani v enem letu po podpisu tega spora-
zuma oz. v 60 dneh, če se ne motim, ustanovita
bilateralno komisijo, ki bo izdelala program
razgradnje NEK in določitev lokacije za trajno
odlaganje odpadkov in da mora biti ta program
sprejet v enem letu po podpisu sporazuma. V tem
enem letu bo torej čas iskanja variant, lokacij ali
končne variante, morda v obliki nekega izvoza.
V kolikor pa nobena varianta, ki bo predvidena v
tem enem letu, ne bo v resnici realizirana v
nekem v naprej dogovorjenem roku, pa potem
ostane kot skrajni izhod ta varianta, ki je bila

večkrat poudarjena ali ki je na nek način edi-
no znana, to pa je, da potem vsaka stran odpel-
je polovico odpadkov in polovico same
nuklearke, polovico reaktorja, vsaka na svojo
stran, najkasneje leta 2025.

Minister o zbiranju denarja v
Skladu za razgradnjo

Če se ne motim, bom pa zelo približen, je do
sedaj v Skladu za razgradnjo NEK zbranih
približno 130 milijbnov DEM, če lahko upora-
bim to valuto. po predvidenem programu
razgradnje pa bi bilo potrebno zbrati do konca
obratovanja oz. do konca /ivljenjske dobc
približno milijardo DEM (po izjavi ministru Ko-
pača mora zbrati vsaka stran toliko, po izračunih
posebne študije iz leta 1996 pa je to približna vi-
šina vseh stroškov, op.ur.). Že prej pa sem omenil
da je potrebno program razgradnje v resnici na
novo definirati in ga tudi bilateralno potrditi,
namreč osnutek meddržavnega sporazuma po-
leg tega predvideva, da se bo, sicer v enem letu
sprejeti program razgradnje, potem pa tudi vsak-
ih pet let, na novo revidiral. Znanost oz. tehnika
napreduje, skratka, porajajo nove rešitve in zato
je predvideno, da bi vsakih pet let pogledali ta
program razgradnje in ga na novo ovrednotili oz.
ocenili njegovo realnost ali pa potrebne morebit-
ne spremembe.

Minister o posledicah predčas-
nega zaprtja nuklearke

Predčasnost je mišljena zaradi ukrepov, ki bi
jih sprejeli organi oblasti. Ni mišljena zaradi
morebitne višje sile. Morebitna visja sila je rizi-
ko obeh pogodbenih strank, če pa bi R Slovenija,
tako predvideva osnutek meddržavnega spora-
zuma, zaradi nekega sklepa vlade ali parlamen-
ta, zaradi morebitnega nasprotovanja energiji,
proizvedeni v jedrskih elekjrarnah, ali zaradi
kakšnega drugega političnega razloga želela
predčasno zapreti jedrsko elektrarno, je predv-
ideno, da bi morali škodo, ki bi bila s tem pov-
zročena drugi pogodbeni stranki, R Hrvaški,
nadomestiti.Mislim, da je taka zahteva, ki jo je
uveljavila RH v tej meddržavni pogodbi, povsem
razumna. Tudi če bi mi bili v njihovem položaju,
bi zagotovo želeli imeti tako klavzulo.

Minister o komercialnem
tveganju

Omenjal sem, kako je predvidena bančna ga-
rancija za redna plačila dobave elcktrične en-
ergije in kako je predvideno, da je v primeru, če
ne bilo ne bančne garancije ne rednih plačil,
možno brez kazni oz. pomišljanja odklopiti
dobavo električne energije eni ali drugi strani.
tisti, ki pač ne bi plačevala. To predvideva po-
godba in Vse te določbe so zelo natančne in
izhajajo iz slabih izkušenj iz preteklosti, da bi
se ne ponovili ti konflikti, ki so leta 1998 vodili
do odklopa hrvaški strani. Za take določbe je
bila zainteresirana tudi hrvaška stran, ker je tre-
ba poudariti, da je bila tudi slovenska stran v
preteklosti zelo nereden plačnik elektrike in da
se danes sicer vjavnosti veliko ve o tem, da Hr-
vaška v letu 1998 ni plačevala elektrike. nisern
pa slišal veliko poudarkov s hrvaske strani, v
katerih letih pa slovenska stran ni plačevala.
Res pa je, da R Hrvaška ni bila v stanju oz. ob-
jektivno ni mogla izvest takšnega ukrepa, kot
gaje Slovenija leta 1998.

Minister o samostojnosti vodst-
va podjetja pri upravljanju

To bo družba z omejeno odgovornostjo, ki
posluje po Zakonu o gospodarskih družbah.
Uprava ima seveda povsem samostojno od-
ločanje v zakonskih okvirih in v okvirih tega
meddržavnega sporazuma. Pri tem naj pov-
em, da je direktor Rožman danes izrazil
pred poslanci veliko zadovoljstvo, da je priš-
lo do takšnega sporazuma kot je. Izrazil je
svojo veliko podporo temu besedilu spora-
zuma, takšnega kot je, povedal je, kako so v
času nastajanja tega sporazuma sodelovali s
pogajalsko skupino, kako so se usklajevali in
poskušali izboljševati tekst in, skratka, vsa-
ko novo verzijo sproti prediskutirali. Vse to
pa zaradi tega, ker se je na odboru za mednar-
odne odnose v parlamentu nekoč pojavila, še v
juliju mesecu, teza, da je bil ta sporazum nare-
jen v neki zaprti skupini, mimo vednosti vodst-
va NEK. Temu ni tako in danes upam. da so vsi,
ki so bili, kar se tega tiče skeptični, iz List direk-
torja Rožmana seveda slišali oz. natančno,
kako je to usklajevanje potekalo in da so se o
tem lahko prepričali. Sporazum je nastajal zelo
premišljeno na slovenski strani in je bila vanj
vkljucena vsa stroka oz. vsi, ki so lahko kako-
rkoli prispevali h kvaliteti določb tega spora-
zuma, seveda v slovensko korist.

Kot je povedal minister Kopačje bil ses~
tanek »na lieu mesta, o katerem sporazum '
govori«, iTJemno koristen in bo zaradi tega
tudi razprava v parlamentu tekla mnogo
bolj gladko.

Pripravila: B.M.

••••••• P #S AVSKE
nsvice

na internetu:
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ZOISOVISTIPENDISTINA BOHORJU
Območna služba Zavoda RS za zaposlovanje iz Sevniceje tudi letos na-

menila najbolj nadarjenim učencem ustvarjalno in zabavno enotedensko
druženje, ki pa je tokrat potekalo v izvedbi Ljudske univerze Krško na Bo-
horju. Organizatorji so poskušali združiti prijetno s koristnim,zato so izbra-
li take delavnice in izvajalce, ki so poskrbeli za dodatno promocijo tega
razmeroma malo znanega območja, kar potrjuje tudi naslov poletnega tabo-
ra - »Odkrijmo skrivnosti Bohorja«. Trideset udeležencev tabora, od kat-
erih jih je bilo trinajst iz Posavja, je lahko izbiralo med etnološko. fotograf-
sko, geološko, botanično in jezikoslovno delavnico, v okviru le-teh pa so
odkrivali posebnosti Bohorja. Zaključna prireditev tabora, na kateri so 25.
avgusla pod večer svoja do/.ivetja in odkritja predstavili tudi staršem, pri-
jateljem, predstavnikom organizatorjev in sponzorjcv ter novinarjem, je
pokazala, da je tabor dosegel svoj namen.

V Ljudski univerzi Krško imajo bogate izkušnje z organiziranjem in iz-
vajanjem različnih oblik izobraževanja in delavnic, zato so se toliko lažje
odločili, komu zaupati vodenje posameznih skupin. Vodstvo tabora je bilo
v rokah izkušenega pcdagoga in krajevnega aktivista (tudi predsednika KS
Senovo) Toneta Petroviča, ki mu je bilo seveda še posebej v veliko veselje in
zadovoljstvo, da je bil letošnji tabor prav na Bohorju. Petrovič je vodil tudi
etnološko delavnico, v kateri so se mladi seznanili z dediščino okoliškega
podeželja in nekdanjim življenjem v ten krajih. Mentor botanične
delavnice je bil Dušan Klenovšek, angleško jezikoslovno skupinoje vodila
Andreja Raletič. geološko pa mag. Bogoljub Aničič, ki je tudi znani mentor
in sodelavec senovskih osnovnošolcev. Da bo spomin na zaključek letošn-
jega poletja v okrilju bohorskih gozdov in prijetnega druženja mladih iz vse
Slovenije ostal trajno živ. je pOskrbela fotografska skupina pod vodstvom
dobrega poznavalca posavskih naravnih lepot in fotografskega mojstra Hr-
voja Oršaniča. V Posavskem obzorniku bomo nekaj teh utrinkov objavili v
naslednji številki.

S.M.
Direktorica Ljudske univerze Krško Bernardka Zorko in vodja tabora Tone Petrovič na
zaključnem večeru.

Minulo soboto so se v počastitev 10-letnice osamosvojitvene vojne,
na sicer tradicionalnem letnem shodu, zbrali pripadniki 174. proti-di-
verzantskega voda občinskega štaba TerUoriälne obrambe Občine
Brežice iz leta '91, ki so sodelovali v spopadu na Medvedjeku in v Krak-
ovskem gozdu ter v še nekaterih mpesnih nalogah v Posavju.

Srečanje, ki so organizirali v Sportno-rekreativnem centra Grič, so
med drugim tudi nekoliko športno obarvali, pretelen del drulenja pa
so, ob okusnopečenemjagenjčku in ilahtnidomačikapljici, namenili
spominom na osamosvojitvene dogodke.

V namen spomina na dogodke itpred desetih let pripravlja orga-
nizacijski odbor enote izdajo predstavitvene računalniške zgoščenke s
fotografijami bojev na Medvedjeku in v Krakovskem gozdu ter utrinke
s letnih sreeanj pripadnikov enote.

BB

foto
Grmfotrg if.0.0.

KRŠKO, C.4.julija. Tel.: (07) 49-05-100
BREICE, Cesta prvih borcev 46
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DOKONČANJE OSNOVNE ŠOLE ZA ODRASLE ROME
Društvo zaveznikov mehkega pristanka Krško je v letu 2000 začelo z projekti dela z Romi. Naše delo se
nanaša na pomoč pri vključevanju v družbo, prizadevamo si, da bi integracija romske populacije potekala
čim lažje in hitreje. Naše delo zajema psihosocialno pomoč družini, učno pomoč romskim mladostnikom in
starejšim, ki so od decembra 2000 vključeni v program dokončanja osnovne sole pri Ljudski Univerzi v
Krškem. Pri tem projektu zelo dobro sodelujemo še z Zavodom za- zaposlovanje, Drušrvom za razvijanje
preventivnega in prostovoljnega dela Ljubljana in Centrom za socialno delo v Krškem.

Program prve in druge stopnje izobraževanja
pri Ljudski univerzi je potekal od meseca de-
cembra 2000 pa do srede junija 2001. Ob zakl-
jučku programa je bilo v skupini 15 Romov, od
tegajih je 7 napredovalo v 6. razred, ostali pa v
druge stopnje. Nase delo se je nanašalo pred-
vsem na motiviranje in učno pomoč, ki smo jo
nudili vsem zainteresiranim. Učna pomoč je
potekala individualno in skupinsko. Individu-
alno pomoč smo posameznikom nudili v rom-
skem naselju na domovih. Pri skupinski po-
moči pa smo naleteli, na težave saj dolgo časa
nismo mogli pridobiti prostorov, kjer bi le to
lahko izvajali, saj v romskem naselju ni za to
primernih prostorov in infrastrukture (elek-
trike, vode,...). Kasnejenamjenanašoprošnjo
v popoidanskem času, dala prostore na razpo-

lago Osnovna sola Leskovec pri Krškem, kjer
smo svoje aktivnosti izvajali do meseca junija.
Vsem udeležencem programa, ki so vztrajali in
dokazali sebi in nam, da zmorejo, čestitamo in
jim želimo čim boljse nadaljevanje
izobraževanja, katerega končni cilj je pridobitev
poklica in zmanjšanje odvisnosti od socialnih
prejemkov.

Poleg že naštetega pa potekajo v največjem
romskem naselju Kerinov grmjn izven naselja
razne delavnice za romske otroke in mladostni-
ke, ki so socialno - ustvarjalno obarvane. V leto-
šnjem letu pa smo izvedli tudi počitniške ak-
tivnosti za romske otroke, ki so potekale v Cerkl-
jah ob Krki od 20. 08.2001 dalje. S starsi otrok
smo se dogovorili, da so svoje otroke vsak dan
zjutraj pripeljali na dogovorjeno mesto, kjer smo

za njih pripravili različne delavnice; likovne,
sportne, kuharske delavnice in socialne igre.

Projekt počitniskih aktivnosti se nam zdi
pomemben zaradi ohranjanja kontinuitete s
šolskim delom in so tudi vmesna oblika dela
med solo in prostim časom. Otroci veliko pri-
dobijo in se naučijo novih iger, tehnik ust-
varjanja, ki jih lahko uporabljajo pri svoji igri.
Poleg vzgojnih in izobraževalnih ciljev pa take
aktivnosti otrokom nudijo obilo zabave in
možnosti za sprostitev. Na aktivnostih so nas
obiskali tudi neromski starši in njihovi otroci.

Pri delu je sodelovalo tudi več prostovoljcev
in pa tudi staršev otrok, ki so veliko pripomog-
li, da so bile počitniške aktivnosti za otroke pri-
jetno doživetje.

Olivera Mirkovič

RAZISKOVANJE MLIN0V NA V0D0
Društvo zaveznikov mehkega pristanka Krško je od 17. do 24. avgusta

2001 organiziralo prvi mednarodni mladinski tabor "Močnik", ki je
potekal ob 200 let starem Rožmanovem mlinu v Zgornji Pohanci. Ideja
za ta projekt se je ražvila iz želje, da mladi raziskovalci iz Nizozemske in
Slovenije skupaj proučijo možnosti za revitaiizacijo Rožmanovega mli-
na, s tem pa prispevajo k oživljanju in ohranjanju kulturne dediščine v
Posavju.

V obliki različnih delavnic, ki so se vsakodnevno vrstile na mlinu in
njegovi okolici, so se udeleženci tabora med drugim seznanili z mlinar-
sko dejavnostjo in njeno zgodovino v dolini potoka Močnik. Z razisko-
vanjem na terenu so odkrili, da je svoj čas na območju od Osredka do
Zgornjega Obrež.a delovalo 19 mlinov na strugi Močnik, od katerih
obratuje danes samo še Rožmanov mlin. Vse lokacije nekoč delujočih
rhlinov so vrisali v zemljevid, kar predstavljadobro izhodišče za eventu-
alni razvoj turistične mlinarske pešpoti v tem delu Posavja.

Z izmenjavoznanj, šeg in navad soudeleženci taboraspoznavali tradi-
cionalne kulinarične dobrote iz moke, njihove ekološke akcije pa so
prispevale k lepši podobi mlina in njegove okolice. Postavili so več
mostičkov in poti od mlina do mlinščice, zbrali in sestavili so stara mlin-
ska orodja in nenazadnje oblikovali logotip Rožmanovega mlina.

Tovrstni projekt je zanimiv in poučen primer, kako lahko mladi v obli-
ki mednarodne izkušnje sodelujejo pri ohranjanju kulturne dedisčine v
našem okolju. Na tak način sooblikujejo ne samo turistično ponudbo
nekega kraja, pač pa razvijajo zavest in pomen oži vljanja takšnih drago-
cenosti, kot so med drugim tudi mlini na strugi Močnik.

Tanja Kunej

DRUŠTVO SONČEK ZBIRA
SREDSTVA ZA UREDITEV

PROSTORA
Društvo »Sonček« za cerebralno paralizo Posavje si prizadeva, da bi

za lažje vključevanje svojih članov v okolje in njihovo usposabljanje za
bolj samostojno življenje uredilo svojo delavnico. V letošnjem letu so
uspeli pridobiti prostor na Valvasorjevem nabrežju v Krškem, ki pa ga
želijo primerno opremiti ter preurediti ter tudi odkupiti. Sredstva v ta
namen zbirajo na /iro računu: 51600-678-72156 - sklic: 00 -750100 s
pripisom »za Sončkovo delavnico«.

\ j

\ DAN KRŠKIH TABORNIKOV |
I Taborniki rodu »Sivi dim« Krško so za soboto, 8. septembra 2001, na i
. travnatih površinah pri stadionu Matije Gubec pripravili propagandni .
' tabor s predstavitvijo taborniškega življenja. Tisti z ustvarjalno žilico '
| lahko nekaj zase najdejo v likovni delavnici. Svoje orientacijske sposob- |
I nosti malo mlaj.ši preizkusijo v »Lovu na lisico« in se razgibajo na progi I
• preživetja. Pokažejo tudi, kako živeti v naravi in kako si postaviti bivak. .
' Zvečer pa prižgejo taborni ogenj, kaksno zapojejo in se zabavajo. Z '
I NARAVOKBOLJŠEMUČLOVEKU! I
• i
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PRVIKORAKIV DEVETLETKO

V ponedeljek se je začelo novo šolsko leto tudi za učence in dijake v
Posavju. Medtem ko so v brcžiški in sevniški občini v minulih dveh letih na
nekaterih osnovnih šolah že začeli uvajati program devetletne osnovne
šole, sta Osnovna šola Leskovec (s podružnično šolo v Velikem Podlogu) in
OŠ Adama Bohoriča v Brestanici prvi v krški občini začeli s tem novim
programom izobraževanja. V petek, 31. avgusta, so v brestaniški šoli orga-
nizirali ogled na novo urejenih in opremljenih prostorov, ki bodo namenjeni
prvi skupini devetletkarjev.

Krajše slovesnosti v brestaniški šoli so se udeležili tudi župan Franci
Bogovič, prcdsednik sveta KS Miroslav Mikeln, predsednik sveta staršev
Bojan Cižl in nekateri ravnatelji osnovnih šol.Ravnateljicabrestaniške šole
Urška Übeleis je pohvalila prizadevanje kolektiva, staršev, krajevne skup-
nosti in nekaterih sponzorjev, ki so pomagali, da je vse pripravljeno za prvi
šolski dan devetletkc.

Kot je ob tej priložnosti dejal predstojnik novomeške enote Zavoda za šol-
stvo Ivan Mirt, ima nekoliko kasnejši začetek uvajanja programa tudi svoje
prednosti, saj so se na omenjenih šolah lahko še bolje pripravili in pri tem
uporabili izkušnje šol, ki so na to pot stopile pred njimi. Priprave na devetlet-

ko so se tudi na omenjenih šolah začele pred dvema letoma, ko so vz-
postavili stik in sodelovanje s starši, kar je bilo za začetek najbolj pomemb-
no. Skozi odgovore na konkretna vprašanja in strokovne dileme je bila
pripravljena pravilna strategija, pri čemer šolam pomaga tudi svetovalka
zavoda Jožica Čampa, ki je s strani brestaniške sole dobila za svoje strok-
ovno delo tudi posebno priznanje. Tudi v bodoče vodstev šol z devetletko ne
bodo pustili samih, pač pa jim bodo pomagali neposred.no äli pa preko tako
imenovane mentorske mreže.

Dosedanje izkušnje kažejo, da so tako starši kot učitelji zadovoljni s tem
programom, četudi zahteva več angažiranja in več dela od vseh, ki so tako
ali drugače vključeni v takem vzgojnoizobraževalnem procesu. Naj-
pomembneje pa je, da so otroci bolj sproščeni, samozavestni in predvsem
radi hodijo v tako solo.

Po poti devetletke pa so prvi šolarji brestaniške sole stopili. v ponedeljek,
3. septembra 2001, ob 9. uri, učenci leskovške sole pa v podružnični šoli v
Velikem Podlogu ob 10. uri, nato pa še na matični šoli v Leskovcu ob 11.30
uri. Povsod so prvošolčkom in staršem pripravili prisrčen sprejem in
priložnostni kulturni program.
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i Obvestilo j
1 1
1 1

! Občina Krško obvešča, da zbira prijave za oceno škode v !
[ kmetijstvu, kijojepovzročila letošnjasuša. J
1 , •
1 1

> Prijave lahko oddate osebno ali po pošti, od 06.09.2001 do •
i 14.09.2001, na naslov: Občina Krško, Oddelek za •
| gospodarske dejavnosti, CKŽ 14,8270 Krško. I
1 1

1 V obrazcu se izpolnijo naslednje rubrike: i

1 Obrazec 1: osnovni obrazec o kmetijskem gospodarstvu; •
! Obrazec 2,3,4: zapisnik, občina, datum, ime in priimek I
[ lastnika kmetijskega zemljišča ali zakupnika, kultura, [
1 katastrska občina, št. parcele, površina, prizadetost kulture J
t in lastnoročni podpis lastnika; •
1 Obrazec 5: podatki o sadovnjaku. •
1 1

| Občani morajo biti pozorni, v kateri občini imajo zemljišča. \
1 Škoda po suši se prijavi v tistih občinah, v katerih je •
1 zemljišče. Vsi podatki se morajo ujemati s katastrom. V •
\ primeru, da gre za zakup kmetijskih zemljišč, je potrebno !
[ izpolniti izjavo o zakupu kmetijskih zemljišč ali priložiti |
[ zakupno pogodbo. [
• Občani lahko dobijo obrazce v sprejemni pisarni Občine •
! Krško, na Kmetijsko svetovalni službi Krško, v KZ Bohor, KZ •
[ Krško in KZ Kostanjevica ter na krajevnih skupnostih. [
\ Občinska komisija prepozno prispelih prijav ne bo J
• upoštevala. •

Poletje med taborniki
rodu Sivi dim

Z zakljuekom šolskega leta smo tudi
taborniki zaključiii s svojimi srečanji. Vendar
najboljše, kar da piko na i celotnemu taborni-
škemu letu, smo prihranili za konec. Najprej
smo pripravili piknik na Libni, katerega smo
se udeležili tako taborniki kot tudi naši starši.
Na tem prijetnem druženju so mlajši taborni-
ki pokazali, kaj so se naučili med letom. Seve-
da brez iger, petja. smeha ne gre, da pa bi vide-
li, kdo je bolj.ši, smo se s star.ši pomerili v
štafetnih igrah in tako dokazali, da čez
tabornike nas ni!

Nekateri vodniki pa smo se s svojimi člani
v vodu odpravili na vodovobivakiranje, ki ga
imamo ponavadi ob zaključku vodovih
srecanj. Tako se je na primer vod »Palčki«
odpravil v Jablancepri Kostanjevici.kjersmo
skupaj preživeli čudovite tri dni, ki smo jih
popestrili s pohodi po gričevnatih Gorjancih,
z vožnjo s kanuji po reki Krki okoli Kostan-
jevice, s kopanjem, z »lovom na lisico« in
družabnimi večeri. Najbolj težko pričakovan
od vsega pa je bil tabor. Tako kot vsako leto,
smo tudi letos postavili šotore v Soteski ob
Krki pri Novem mestu. Na tej gozdni jasi krš-
ki taborniki vsako leto do?.i vimo najlepše tre-
nutke in si tako pričaramo nekaj nepozabnih
dni.

14. julija 2001 smo dvignili taborniško
zastavo na visok jambor, da zaplapola v
nežnem vetru in tako s tern odpiii »Tabor Krka
2001«. Rdeča nit letosnjega taboraje bil velik
pustolovec Robin Hood. Skozi njegovo zgod-
bo smo tudi mi poskusili slediti njegovirn do-
godivščinam, zato smo veliko časa preživeli
v gozdu in si tarn postavljali vodove kotičke.
Toplo sonce nas je pregnalo v rekoKrko, kjer
smo se ohladili ali pa smo s kanuji zaveslali
po tej zeleni reki. Gozdovniki in gozdovnice
so se odpravili na dvodnevni hajk. Štirinajst
pogumnih tabornikov je tako premagovalo
strmo, naporno pot, ki je vodila skozi postav-
Ijen križev pot do Sv. Petra. Poiskali so
zavetje, nato pa pokazali svojo iznajdljivost
pri postavljanju bivakov in kuhanju večerje.
Na poli nazaj v tabor pa so si ogledali ruse-
vine gradu Soteska. Domišljija naših najmla-
jših, v kateri se pokaže mali otroški svet, se je
lepo odražala v umetniSkih delavnicah, kjer
so ustvarjali od zapestnic, različnih risbic,
razglednic pa vse do majhnih pisanih
vzglavnikov, ki so lahko služili, da so bile
noči v šotoru mehkejše. Lepo je bilo in uživali
smo in tako ima petdeset tabornikov spet kup
lepih spominov.

Zala Jeniur

Informacije
Pripravlja uprava Občine Krško. Ureja: Matej Drobnič. Naslov: Občina Krško, Cesta krškitt žrtev 14, 8270 Krško. Telefon: 07 / 49 81 100; el. pošta: občina.krsko@insBrt.si ObzorniK ED
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Podelitev koncesije za opravljanje
gospodarske javne službe nadzorovanja,

pregledovanja in čiščenja kurilnih naprav,
dimnih vodov in zračnikov

Občina Krško je na osnovi "Odloka o načinu opravljanja gospodarske javne službe nadzorovan-
ja, pregledovanja in čiščenja kurilnih naprav, dimnih vodov in zračnikov« (Uradni list RS, 93/99) ter
"Odloka o podelitvi koncesije za opravljanje gospodarske javne službe nadzorovanja, pregledo-
vanja in čiščenja kurilnih naprav, dimnih vodov in zračnikov« (Uradni list RS, 93/99) opravila posto-
pek javnega razpisa za podelitev koncesije za opravljanje lokalne GJS nadzorovanja, pregledo-
vanja in čiščenja kurilnih naprav, dimnih vodov in zračnikov na območju občine Krško.

V sredo, 29.avgusta 2001, je bila podpisana koncesijska pogodba z Dimnikarstvom Ivan
Jelančič iz Sevnice. Koncesijaje bila podeljenaza celotno območje Občine Krškozadobo 10 let.

Nekaj pogodbenih določil:
Koncesionar je dolžan opravljati javno gospodarsko službo vestno ter strokovno pravilno in pra-

vočasno v skladu z določili Zakona o dimnikarski službi (Uradni list SRS, št. 16/74), Pravilnika o
rokih in načinu čiščenja in pregledovanja kurilnih naprav, dimovodov in prezračevalnih naprav ter
meritve dimne in druge emisije kurišč (Uradni list SRS, St. 1 /76), Odloka o podelitvi koncesije za
opravljanje gospodarske javne službe nadzorovanja, pregledovanja in čiščenja kurilnih naprav,
dimnih vodov in zračnikov (Uradni list RS, St. 93/99) ter v skladu z drugimi predpisi, ki se nanašajo
na opravljanje javne gospodarske službe.

Koncesija za opravljanje dimnikarske službe obsega:
• pregledovanje, nadzorovanje in čiščenje kurilnih naprav, dimnih vodov in prezračevalnih

naprav;
• vodenje evidenc (katastrov) o kurilnih, dimovodnih in prezračevalnih napravah;
• meritve emisije škodljivih snovi iz naprav in vodenje evidence emisije dimnih plinov;
• izdelava strokovnih mnenj o skladnosti izvedbe s projektom in ustreznimi predpisi;
• izdajanje soglasij k uporabi novih in rekonstrukciji obstoječih kurilnih naprav, dimnih vodov in

prezračevalnih naprav;
• čiščenje in antikorozijsko zaščito na kurilnih napravah in izžiganje katranskih oblog v odvodni-

ku odpadnih plinov in vezanih elementih.

Koncesionar ima pri izvajanju dimnikarske siužbe pravico do vstopa v prostore zgradb, kjer se
kurilne, dimovodne in prezračevalne naprave nahajajo in sme, če je to potrebno, tudi pogledati v
načrte zgradbe.

Koncesionar ima pri izvajanju dimnikarske službe pravico in dolžnost pisno opozoriti uporabni-
ke in upravljavca oziroma lastnika kurilne, dimovodne oziroma prezračevalne naprave, če ugotovi
tehnične ali druge nepravilnosti in pomanjkljivosti ter mu določi rok za odstranitev nepravilnosti.

Koncesionar zaračunava svoje storitve pri opravljanju dimnikarske službe neposredno uporab-
nikom, tako da izstavi mesečno (polletno, letno) račun.

Cene dimnikarskih storitevza izvajanje dimnikarske službe potrdi Občina Krško (koncedent) na
predlog koncesionarja, ki cene oblikuje v skladu z veljavnimi predpisi.

Nadzor nad izvajanjem koncesijske pogodbe opravlja občinski urad, ki mu je koncesionar
dolžan po potrebi, vendar najmanj enkrat letno, poslati pisno poročilo o poteku in izvajanju dimni-
karske službe. Občina Krško lahko tudi vsak čas od koncesionarja zahteva informacijo o poslo-
vanju v zvezi z izvajanjem gospodarske javne službe.

Strokovni nadzor nad izvajanjem dimnikarske
službe izvaja ustrezna inšpekcijska služba. Kon-
cesionar je dolžan pooblaščenemu inšpektorju
dovoliti pregled in omogočiti vpogled v poslovan-

ie-
Miloš Kukovičič

Dimnikarstvo Jelančič Ivan, s.p.
Ribniki 12,8290Sevnica
Telefon: 07/816 20 60
Telefax: 07/816 20 61

PRIREDITVE V
SEPTEMBRU

2001
Sobota. 8.09.2001 ob 11. uri
SPOMINSKO SREČANJE NA PLANINI NAD PODBOČJEM
Kraj izvajanja: Planina nad Podbočjem

Občina: Krško

Sobota. 8.09.2001
KONCERT: PEVSKEGA ZBORA SOLZICE IN POSAVSKEGA
OKTETA
Kraj izvajanja: Grad Rajhenburg

Občina: Krško

Organizator: JSKD 01 Krško

Informacife: JSKD 01 j<rsko: tel. 07/48-81-650

Sobota. 15.09.2001
SPEEDWAY: POKAL KLUBOV
Kraj izvajanja: Stadion Matije Gubca v Krškem

Obeina: Krško „
Organizator: AMD Krško

Inforraaclle: Pisarna AMD,Krško: tel. 07/49-25-

302

Sobofa 22.09. ob 12.uri

TRADICIONALNO SREČANJE ZASAVSKIH PWNINCEV
Igra: Ansaambe! 4 0 x B e n d ; Dobrote iz roštilja

Kraj izvajanja: Grmada

Občina: Krško
Organizator: PD Videm

Nedelia. 23.09.

KVATRNISEJEM PRI CERKVIMARIJE MATERE DOBREGA
SVETA NA SDNOVCAH V KOSTANJEVICI NA KRKI
Krai izvajanja: Na Slinovcah v Kostanjevici na Krki

- pri cerkvi Marije matere dobrega sveta

Občina: Krško

Sobota. 29.09.2001
PREDSTAVITEV SIMENSOVIH VLAKOV
Kraj izvajanja: Posavska proga

Občine: Sevnica, Krško, Brežice

Organizator: Občina Sevnica

Informacije: Župan občine Sevnica g. Jane: tel. 0 7 /

81-80-520EB ObzorniK
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Letošnji dobitniki občinskih priznanj

OBČUTEK, DA NE DELAŠ NEKAJ KARTAKO...
Za aktivno delo in dosežke na kulturnem področju je letošnji znak občine
Krško prejela Brestaničanka Margareta Marjetič, ki je s svojim delom
»vpletena v vse pore družbenega življenja« v svojem kraju. O tem smo se
lahko ponovno prepričali tudi na nedavnem srečanju upokojencev ob
brestaniškem ribniku...

Margareta Marjetičl

Mnogi upokojenci tarnajo, da imajo vse
premalo časa. Ste tudi vi med njimi?

Ne, tega pa res ni nikoli dovoJj; mojega časa
je zmeraj premalo. Ko sem šla v pokoj, se mi je
zdelo, da ga bom imela nekaj več, v bistvu pa je
od tega ostalo le to, da nekoliko lažje razpore-
jam svoj čas, sicer pa sem zavzeta vse dneve.

Vaši sokrajani so vas opisali kot »also in
omego« kultumega dogajanja v Brestanici.

No, jaz ne bi rekla zase, da sem »alfa in ome-
ga« kulture v kraju, pac pa bi dejala, da imamo
v Brestanici srečo, da premoremo kar nekaj lju-
di, ki imajo voljo ukvarjati se s kulturo. Poleg
tega me že funkcija in dolžnost predsednice KD
Svoboda nekako prisiljuje, da sem vsepovsod
zraven. Sicer pa nisem nikoli stala ob strani ob
dogodkih v kraju, tudi prej ne, v šoli, sedaj pa
me je to pritegnilo kar z vsemi nitmi, in če mi
kaj uspe, je to vzpodbuda še za naprej.

Ali še zahajate med šolske klopi in se vam
nemara toži po njih?

Zelo rada grem v solo in zelo rada se srečam
s kolegicami in kolegi, čeprav šele sedaj ugo-
tavljam, kako zelo so obremenjeni, ko se deni-
mo zgodi, da sedim v zbornici, pa me šele po
dolgem času opazijo, ker ne vidijo nič druge-
ga, kajti vsak je okupiran s svojim delom in že
pripravljajo ure za naprej. Drugače pa sem
bila sama'nad seboj presenečena, s kakšno
lahkoto sem v bistvu to delo pustila. Vezi s
šolo pa nisem izgubila, že zaradi vnuka in
vnukinje, ki tudi stanujeta v naši hiši in smo
tako zmeraj skupaj, zato pa sem tudi na
tekočem z vsem, kar se dogaja v šoli.

Kaj pa sicer najraje delate?
Najraje bi brala, pa imam premalo časa za to.

Zelo rada pa grem na kakšno prireditev, še

sploh, čeje malo namojokožo pisana, karkoli je
to, glasbena ali kakršnakoli druga. Poleg tega
grem zelo rada v družbo naših kulturnikov, ker
vidim, da so tudi oni zagnani. Kar se pa mojega
dela v družini tiče, sodi zraven tudi naša gor'ca
nad Bucko, kjer je bil mo?, doma, kamor sedaj, ko
sva oba v penziji, lazje greva in tudi z velikim ve-
seljem. In vse, kar je tarn narejeno, je narejeno z
najinima rokama in rokami otrok, torej, domače
delo, naše, in zato nas še bolj vleče gor.

Vsekakor pa imata sedaj z možem več časa
drugza drugega...

Mož je bil pred upokojitvijo v službi dosti
obremenjen in se je dogajalo, da ga ni bilo doma
pö cele dneve, po drugi strani sem bila jaz v soli,
kjer se je še zmeraj kaj dogajalo in nekako nisva
mogla uskladiti svojega časa. Ko sem se jaz up-
okojila dve leti pred njim, je bilo že nekoliko
lažje, ker sem jaz vsaj popoldneve prilagajala
njemu, sedaj pa je seveda drugače, ker že vnaprej
veva, kdaj so tisti dnevi, ko sva zavzeta, sicer pa
imava več časa zase, več kot sva ga kadarkoli prej
imela.

Kako si pa sedaj organizirata dopust?
Poprej smo seveda hodili poleti na dopust, sk-

upaj - družina, z vnuki, sedaj pa nama morje, ali
pa vsaj vročina, nekako ne prija več, zato greva
sedaj na morje izven sezone sama. Že nekaj let
zahajava za kakšen teden v Portorož v času, ko je
nekako namenjen bolj za upokojence, zelo rada
greva tudi v Terme Olimia v Podčetrtek, kjer
nama je zelo všeč in sva zelo zadovoljna z nji-
hovimi aranžmaji. Tako sva se pred kratkim
udeležila tedna »zeliščarstva«, žal pa se ne bova
mogla udeležiti njihovega tedna gobarjenja, ker
je okoli 15.septembra, ko bomo imeli pri nas tr-
gatev. No, bo pa kakšna druga priložnost.

Omenili ste zeušča..., se aktivneje ukvarjate
z njimi ali gre le za dopolnitev znanja o
zeliščih?

Predvsem je lo dopolnitev znanja, nekaj male-
ga pa imava tudi čajev, a za to bi morala imeti več
časa, da bi jih v nadaljevanju po predpisih sušila
in pripravljala. Ampak že to je zadovoljstvo, da
greš mimo cvetice in veš kako se imenuje, za kaj
se lahko uporablja, konec koncev bo to znanje še
morda nekoč prav prislo.

Če se povrnem k bistvu najinega pogovora,
ste letošnja dobitnica občinskega priznanja.
Koliko vam ta pomeni?

Moram povedati, da sem bila v bistvu počašee-
na, ko so mi v KS povedali, da so me za priznanje
predlagali, še sploh za to, ker sem ga prejela za
delo na kulturnem področju, in morda še zato,
ker se mi zdi, da brez nje (kulture, op.p.) ne more-
mo, pa vendar ji v življenju dajerno premalo pou-
darka. In, če je za to podeljeno priznanje, se mi
zdi, da s tem dobi tudi sama kultura priznanje.
Meni osebno, moram reči, je pomenilo kar dosti,
predvsem pa občutek, da ne delam nekaj kar
tako, ampak da ljudje to vidijo in znajo ceniti, in
to je največ vredno.

B.M.
i

Mladinski center odpira svoja vrata
V skladu s programom zagona delovanja Mla-

dinskega centra Krško, obveščamo vse zaintere-
sirane uporabnike, posameznike in organizaclje
o nekaterih novostih, ki smo jih v Mladinskem
centru Krško pripravili ob začetku novega šol-
skega leta.

Z začetkom novega šolskega leta je Mladinski
center Krško pridobil in odprl nov administrativ-

ni prostor v Dijaškem domu za Domom Milke
Kerin, CKŽ 105, Krško. Prostor je namenjen ad-
ministrativnemu delu Mladinskega centra Krško
ter za pripravo projektov in dejavnosti zavoda ter
izvajanje doiočenih dejavnosti, uporabljala pa ga
bodo lahko tudi društva in organizirane skupine
mladih za pripravo svojih dejavnosti in projektov s
podrocja delovanja zavoda.

Ker ta prostor ni primeren za izvajanje večine
programov in dejavnosti, smo začeli s postopki
pridobivanja prostorov za izvajanje dejavnosti jav-
nega zavoda. Predvidevamo, da bodo ti postopki
končani konec letošnjega leta.

Poleg tega bomo v mesecu septembru začeli t
izvajanjem informacijske in svetovalne dejavnosti ,
v skladu s trenutnimi zmožnostmi javnega zavoda.
Vzpostavljena je spletna stran Mladinskega centra
Krško na naslovu www.mc-krsko.si. ki bo
mladim in ostalim uporabnikom nudila vse infor-
macije o dejavnostih in delovanju Mladinskegst
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centra Kr.ško in drugih partnerskih organizacij. o
prireditvah in dogodkih, ki se bodo odvijali v
našem okolju ter o ostalih področij, ki se dotikajo
mladih. Na spletni strani bo delovala tudi E-
svetovalnica v obliki klepetalnice, kjer bodo
mladim in ostalim uporabnikom v različnih čas-
ovnih in dnevnih obdobjih na voljo svetovalci iz
različnih področij. Preostali čas pa bo E-svetov- »
alnica delovala kot klepetalnica oz. IRC (Internet
Relate Chat). Vzpostavili pasmotudi informacijs-
ko točko, ki deluje v Agenciji za mlade - Punkt na
CKŽ 37 v Krškem. V informacijsko dejavnosl sodi

tudi možnost brezplačnega gostovanja spletnih
strani mladinskih društev in organizacij na
stre/.niku Mladinskega centra Krško. Prostor je
omejen. zato pohitite.

Vse uporabnike "Skate parka Krško" pa ob-
veščamo, da predvidevamo zaključek letošnje se-
zone delovanja parka. Uporaba parka bo možna
tudi v jesenskem času. vendar na drugi lokaciji
(trenutna lokacija je v jesenskem času poplavno •
ogrožena).

Vse dodatne informacije glede uporabe prostora,
uradnih ur. informacijske in ostalih dejavnosti Mla-

dinskega centra Krško lahko prejmete tudi na
novem elektronskem naslovu info@mc-krsko.si.

Vse organizacije. društva in posameznike. ki
delujejo na področju dela z mladimi in mladin-
skega dela pa pozivamo. da nam v čim krajšem
času posredu jejo v vednost svqje programe za leti
2001/2002 ter svoja videnja in želje o delovanju
Mladinskega centra Krško. Vse dodatne infor-
macije na to temo se nahajajo na spletni strani
centra www.mc-krsko.si.

Robert Ostre/ič,
v.d. direktotja MC Krško

Osmo srečanje upokojencev občine Krško

ZDRUŽUJE JIH PRIJATEUSTVO
Na zadnjo soboto v mesecu avgustu so se na ribniku Mačkovec v Brestanici. pod, spričo visokirfpolet-

nih temperatur, obiskovalcem naklonjenimi sencami tamkajšnjih dreves. zbrali člani petih delujočih
društev upokojencev občine Krško na svojem vsakoletnem. sicer pa že osmem srečanju zapored.

Gostitelj letošnjega srečanja, ki je tudi tokrat potekalo pod pokroviteljstvom Občine Krško in župana
Francija Bogoviča. je bilo Društvo upokojencev (DU) Brestanica. katerega članice in člani so poleg
dobre organizacije samega sreeanja poskrbeli tudi za pester kulturni program, v sklopu katerega so
udeležencenrz bogato razstavo ročnih del hkrati predstavili tudi aktivno delo njihovih članic v sekciji za
ročna dela pri DU Brestanica.

Sicer pa je, po besedah prcdsednika Koordinacijskega odbora DU občine Krško Hermana Pregla. v
sekcijah za ročnadela v petih društvih (DU Krško. Raka, Kostanjevica. Brestanica. Senovo) aktivnih 22
članic in članov, še vedno pa so y društvih najštevilčnejše zastopane sekcije za pohodništvo in rekreaci-
jo. ki štejejo skupaj okoli 500 članov. Ena izmed specifičnih aktivnosti DU je tudi Sola zdravega
/ivljenja, ki deluje prekoredne tedenske rekreacijezanjihovečlaneskozi vse leto. vpoletnih mesecihpa
dejavnost presclijo v Nerezine. kjer jc. denimo. v mesecu juniju letos. letovalo preko sto upokojcnk in
upokojencev. Kakorje dejal Pregl, želijo v društvih zagotoviti svojim članicam in članom. ki jih je preko
3000 (od 6000 upokojencev v občini Krško), čim aktivnej.še družabno življenje, zato so v minulem letu
uspeli organizirati 39 izletov. ki se jih je udeležilo preko 2500 udeležencev in dcset družabnih srečanj s
preko 1000 udeleženci. v lepem štcvilu pa so se upokojenci udeležili tudi petih organiziranih predavanj.
Seveda v drustvih. saj je njihova dejavnost usmerjena predvsem v skrb za ostarele in bolne člane. skrbijo
tudi za tiste upokojence. ki se tovrstnih srečanj ne morejo udcleževati, /ato le-te obiskujejo tako na nji-
hovih domovih kot v Domovih za starejše občane. zanje pa so v sklopu Centra za socialno delo organiz-
iranc tudi tri skupine za samopomoč, v katerih sodeluje trenutno okoli 130 upokojencev.

Ker je v občini Krško od 28.0p0 prebivalcev kar 14 odstotkov občanov starejših od 65 let. število
starejšega prebivalstva pa spričo daljše povprečne življenjske dobe še narašča, je pomembno, kakor je
na srečanju poudaril krški župan Franci Bogovič, »da se vsi zavedamo nujne medgeneracijske solidar-
nosti. strpnosti in socialne pravičnost, kajti upokojenci imate pravico do mirnega in vafnega življenja«.
V ta namen je v občini Krško organiziranih več oblik pomoči starejšim, ki jo nudijo v Domu starejših
občanov, kjer poleg redne oskrbe oskrbovancev organizirajo tudi dnevno varstvo starejših ljudi. občina
Krško pa je letos s Stanovanjskim skladom RS pristopila tudi k dograditvrvarovanih stanovanj v stano-
vanjskem bloku poleg doma starejsih občanov. Pomoč starejšim. saj si ti želijo ostati predvsem v

domačem okolju. se izvaja tudi kot pomoč na
domu preko Centra za socialno delo (CDS), kjer
trenutno za okoli 130 občanov tovrstno pomoč iz-
vaja šest uslužbencev CSD in devet delavcev
zaposlenih preko javnih del.

Tudi na letošnjem srečanju so v svoji sredi pred-
stavili in toplo pozdravili deset najstarejših up-
okojencev, predvsem pa sta bila burnega aplavza
deležna 82-letni Janko Čulk iz DU Krško in 86-let-
na Jožefa Pleterski iz DU Senovo. In tako kot glasi
geslo Društev upokoiencev - Nič ni lepšega kot pr-
ijateljstvo, ki ga gojimo med seboj in ki nas
združuje.je izzvenelotudi letošnje srečanje ali ka-
kor je dejala moderatorka programa Margareta
Marjetič: »Ponovno smo se zbrali. da ujamemo
delček sreče in si jo razdelimo. ko se snidemo stari
panterji«.

Bojana Mavsar
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SKLEPI IN ZAHTEVE POSAVSKIH ZADRUG IN OBMOČNE
ENOTE KMETIJSKO-GOZDARSKE ZBORNICE

Posavje so v letu 2001 kar trikrat prizadele elementarne nesreče: spomladanska pozeba, toča in sušno
obdobje v poletnih mesecih. Po podatkih posameznih občin so trajni nasadi najbolj prizadeti zaradi

spomladanske pozebe in toče, posledice sušnega obdobja pa so najbolj vidne na poljščinah, v zelenja-
darstvu in pa tudi v trajnih nasadih.

Posledice suše v Posavju si je ogledal tudi kmetijski minister Franc But, razširjena

koordinacija zadrug Posavja in Svet območne enote Kmetijsko gozdarske zbornice pa so

v svojih sklepih 22. avgusta 2001 zahtevali takojšnje izplačilo škode, ki je nastala zaradi

suše v lanskem letu. V svojih sklepih so zahtevali tudi pripravo interventnega zakona za

odpravo posledic pozebe, toče in suše v letu 2001. Teden dni kasneje je razmere v

• kmetijstvu na svoji seji obravnaval tudi Svet pokrajine Posavje v ustanavljanju in po kra-'

jši razpravi v celoti podprl navedene sklepe. Kot so ugotovili razpravljalci, bodo morale

občine tudi letos v skladu s svojimi možnostmi iz občinskih proračunov nameniti sredst-

va za sanacijo elementarnih nesreč, vse tri občinske uprave pa so že v sodelovanju s

Kmetijsko svetovalno službo že opravile prvi popis oz. oceno elementarnih nesreč po

suši.

Na seji Sveta pokrajine sta kot gosta spregovorila tudi predsednik območne enote

Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije Roman Žveglič in koordinator zadrug Posavja Franc

Pribožič.
' Žveglič je med drugim dejal, da so razmere v posavskem kmetijstvu zelo pereče, saj

kmetje še niso dobili izplačanih akontacij odškodnine za lansko sušo, ko jih je že doletela

letošnja suša, država pa še ni izpolnila zakonskih obveznosti in določeni kmetje so že

zaradi tega v težkih f inančnih stiskah. Želijo si predvsem to, da se vse tri posavske občine

in župani dogovorijo o enotnem nastopu proti državi; da bo ob pripravi interventnega

zakona in ob izplačevanju odškodnin, da se bodo tako kot lani v Posavju izvajali enotni

kriteriji, da bi bile usklajene in enotne, da na tako majhnem prostoru ne prihajalo med

upravičenci, kmeti do nesoglasij. Številke še niso dokončne, popis je bil narejen 16.8.,

stanje pa se je potem še poslabševalo. Razmere so toliko težje, ker so v lanskem letu

kmetje še imeli nekaj zalog krme iz prejšnjih let, letošnje leto pa teh zalog ni. Suša je

kmetom, kakor je poudaril Žveglič, že vzela lanski dohodek, letošnja je vzela še letošnje-

ga.
Franc Pribožič pa je napovedal, da bodo tako posamezni kmetje kot zadruge in

kmetijska podjetja letos v velikih težavah. Hudo je, da se letos v Posavju seštevajo tri

katastrofe, pozeba, toča in suša, hujša kot je bila lansko leto, zaradi Cesar bodo izpadi na

kmetijah veliko večji, nekateri so se določene površine presejali v pričakovanju, da se bo

proizvodnja lahko obnovila, zaradi Cesar so se stroški podvojili, a iz tega zdaj ni nič.

Posebno je opozoril, da bo izpad v organizacijah, ki imajo zaposlenih precejšnje število

ljudi, npr. v hladilnicah, ki smo jih zgradili tudi z državnim denarjem, posledica pa bo

lahko izguba trgov predvsem v sadjarstvu in vinogradništvu. Že sedaj se sklepajo man-

jše pogodbene obveznos'i pri grozdju, kar pomeni, da bo toliko manj vina, toliko manj

prodaje.

Po Pribožičevem mnenju bi bilo potrebno čimprej sprejeti sistemski zakon za naravne

nesreče, kajti brez njega ne bo več mogoče, a tudi kmetje bodo morali, kot je dejal, »v

dobrih letih nekaj dajati na stran za slabe letine«. To, kar se sedaj dogaja že dve leti

zapored, zmanjšuje število pokojninsko-invalidsko zavarovanih kmetov, zmanjšuje se

čreda živali v Posavju, predvsem v krški in brežiški občini, čedalje več kmetij je

opuščenih in površin zaraščenih, to je dokäz, da je na tem področju velika kriza. In če ne

bomo tega ublažili, bodo propadla podjetja, ki obdelujejo velike površine zemlje in bodo

propadli mladi kmetje, ki jih je že tako malo. V občinah je potrebno spremljati situacijo v

podjetjih, zadrugah in na profesionalnih kmetijah, ki so šele dodobra zaživele, šle v zadn-

jih letih v velike investicije in usmerjene proizvodnje na podlagi napotil in državnih sred-

stev, sedaj pa več ne morejo zaradi teh naravnih nesreč plačevati svojih obveznosti.

Sklepi s sestanka razširjene koordinacije zadrug Posavja in Sveta območne enote

Brežice Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije:

1. Zahtevamo takojšnje plačilo škode po suši 2000, za kar obstaja zakonska obveza

2. Pozivamo MKGP, da v vladi doseže takojšnje aktiviranje komisije za elementarne

nesreče v smeri sanacije škode po suši

3. Vlada naj nemudoma pripravi interventni zakon za odpravo posledic pozebe, toče

in suše v letu 2001. Škodo je potrebno sanirati takoj, ker so kmetje in kmetijske organiza-

cije na prizadetih območjih že v težki finančni situaciji. Vsako zavlačevanje poplačila

škod lahko vpliva na razprodajo čred in opuščanje kmetijske proizvodnje, ker prizadeti

že tako nimajo več sredstev za tekoče poslovanje. Na območju Posavja je zaradi spom-

ladanske pozebe in kasnejše toče skoraj 100% izpad v pridelavi sadja, kar pomeni za

organizacije, ki se ukvarjajo s pridelavo, skladiščenjem in trženjem veliko izgubo v leto-

šnjem letu zaradi izpada dohodka in dolgoročno izgubo trgov. Te organizacije so v pre-

teklosti veliko investiräle v obstoječe hladilniške kapacitete s pomočjo državnega denar-

ja, zato zahtevamo da se prizadeti, KGZS in MKGP dogovorijo za sprejemljiv pristop k

sanaciji tega problema. Kot dolgoročno rešitev predlagamo, da se takoj pristopi k pri-

pravi sistemskega zakona za sanacijo elementarnih nesreč v državi. Odgovorna minis-

trstva in vlada 'morajo pri pripravi tega zakona povabiti k sodelovanju stanovske orga-

nizacije kmetov in kmetijskih organizacij, kakor tudi ostale zainteresirane, ki jih lahko

elementarne nesreče prizadenejo.

4. Ocenjujemo, da je predlog proračuna 2002 na MKGP v višini 66 milijard prenizek

in podpiramo predlog KGZS za proračun v višini 86 milijard SIT. Ta znesek temelji na

izračunih, ki bi omogočili izenačitev subvencij s subvencijami v EU in nujno potrebno

prestrukturiranje v kmetijstvu.

5. Neporavnane obveznosti do strokovnih služb KGZS (Kmetijske svetovalne službe

in Selekcijske službe), ki niso bile izplačane že 4 mesece in za plemenske bike ter teleta

morajo odgovorna ministrstva nemudoma izplačati, saj so posledice neodgovornega

obnašanja za razvoj kmetijstva nevzdržne. Za novoustanovljeni Kmetijsko gozdarski

zavod Novo mesto mora MKGP že v letošnjem proračunu odobriti in izplačati ustrezna

sredstva za zagon poslovanja.

6. 0 vseh navedenih problemih zahtevamo čimprej razgovor KGZS s predsednikom

vlade, kjer bi opozorili na mačehovski odnos do kmetijstva in neizvajanje že obstoječe

kmetijske zakonodaje.

7. Odgovorni strokovni odbori v okviru KGZS naj čimprej izdelajo kriterije v zvezi s

socialno varnostjo kmetov.

• 8. Podpiramo pobudo, da ARSKTRP aktivira sredstva subvencij za leto 2002 že v

letošnjem letu.

I. POZEBA
OBČINA POVRŠINA v ha OCENA ŠKODE v SIT

BRE2ICE 330,37 473.783.159,00
KRŠKO 477,5 446.439.499,60
SEVNICA 138,33 161.815.560,00
SKUPAJ 946,2 1.082.038.218,60

II. TOČA
OBČINA POVRŠINA v ha OCENA ŠKODE y SIT

BREŽICE 1079 111.293.173,15
KRŠKO 593 273.733.913,00
SEVNICA 79,46 28.041.675,00
SKUPAJ 1751,46 413.068.761,15

III. S U ŠA
OBČINA POVRŠINA v ha OCENA ŠKODE v SIT

BRE2ICE 4514 303.696.048,15
KRŠKO 6445,8 • 357.677.700,00
SEVNICA 4232,5 297.380.208,65
SKUPAJ 15192,3 958.753.956,80

IV. SKUPNA ŠKODE KOT POSLEDICA NARAVNIH NESREČ
NA PODROČJU KMETIJSTVA

POVRŠINAvha OCENA ŠKODE V SIT
POSAVJE 17889,96 2.453.860.936,5$ Obzornik E l
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Krajevne skupnosti praznujejo
V KOPRIVNICI

Na praznik velikega šmarna praznujejo tudi
v KS Koprivnica, kjer se pra/.novanje odvija
dopoldne in popoldne. Letos so dopoldne ob
svečani maši kot delovni dosežek proslavili
zaključek prekritja strehe na farni cerkvi. že
tradiciorialno pa so nadaljevali popoldne na tur-
istični kmetiji Vertovšek z vaškimi igrami. V
igrah je sodelovalo šest petčlanskih ekip iz
šestih vasi oziroma zaselkov domače krajevne
skupnosti, ki jih je spodbujalo veliko število
obiskovalcev, njih in tekmovalce pa je
pozdravila tudi precej dolga vrsta konjenikov,
ki so vključeni v Bohorsko konjenico. Pokale
za prva tri mesta na vaških igrah so dobile ekipe
Velikega Dola. Malcga Kamna in Čret.

V DOLENJI VASI
Čeprav imajo krajcvni praznik v najbolj počitniškem in ponavadi tudi

vročem mesecu, se vsako leto 15. avgusta. na praznik velikega šmarna, v Do-
lenji vasi zbere veliko krajanov in tudi drugih obiskovalcev, ki sopovečini tako
ali drugačepovezani zenim najlepše urejenih krajev v krški občini. Tudi letos
so praznovanje začeli s slovesnim bogoslužjem. nadaljevali pa s slovesnostjo
pred gasilskim domom. Praznik so Dolenjevaščani posvetili spominu na žrtve
druge svctoven vojne. zato so tudi položili spominski venec pred obeležje. Po
uvodnem nastopu najmlajših iz domačega vrtca je slavnostni govornik Bran-
imir Vodopivc v nagovoru zbranim poudaril. da letos sicer v krajevni skupno-
sti ni bilo začetih večjih novih investicij, postorjenega pa je bilo marsikaj. kot
npr. dokončana izgradnja železniškega perona na postaji Libna. opravili so
večja vzdr/.evalna dela na številnih cestnih odsekih. nadaljevali so z dograje-
vanjem mrc/.e javne razsvetljave po vaseh^itd.

Do konca leta pa je Vodopivc napovedal gradnjo mosta na lokalni cesti čez
dolenjevaški potok z zaključnimi deli celolne cestne trase proti Pesjemu in
naprej do občinske meje ter mnoge druge pridobitve, za katera imajo zago-
tovila občine. Zahvalil se jc vscm društvom in posameznikom v kraju, ki sode-
lujejo pri naporih za izboljševanje kvalitete življenja. še posebno pa osebju
vrtca Tonček. ki skrbi za varno in sproščeno otroštvo najmlajših. Napovedal je
tudi pričakovanje. da se bodo upravičenci v denacionalizacijskem postopku
dogovorili o stavbi gasilskega doma, ker zgradba propada, a je edina, ki je in
bo morala tudi v bodoče služiti krajanom za vse skupne potrebe. Dolen-
jevaščani tudi pričakujejo, da bodo odgovorni kmalu nadaljevali z aktivnost-
mi za izgradnjo nove cestne povezave med Brežicami in Krškim skozi Vrbino.
saj bo s tern zmanjšan gost in ncvaren tranzitni promet skozi njihove vasi.

Svečanosti v Dolenji vasi so se udeležili tudi nekateri predstavniki sosedn-
jih krajevnih skupnosti, načelnik Upravneenote Krško Anton Podgoršek, vod-
ja oddelka za gospodarsko infrastrukturo Rafko Jurečič. komandir Policijske
postaje Krško, sedanji videmski župnik Jože Vogrin, še posebno prisrčno pa
so krajani sprejeli svojega bivšega kaplana Marka. V programu so zapeii člani
domačega mešanega pevskega zbora Žarek, po svecan'osti pa je sledilo
družabno srečanje ob glasbi ansambla Jerneja Kolarja in postrežbi mladih iz
Pcsjega.

I D Obzornik
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Krško se (jih) spominja (4) GRAD KRŠKO (2)

LEGENDA - NEPOTRJENA
ZGODOVINSKA RESNICA?

Posamezni slovenski kraji hranijo številne zgodbe, zapisane
pripovedne zaklade prastarega izročila, povezane z njihovo kra-
jevno zgodovino. Krškega žal ni najti na njihovem čelu in tudi ne
v sredini, morda kvečjemu na repu, kar pa ne pomehi, da je kraj
bela lisa za "okamenele zgodovinske polresnice" - le zapisal jih
ni nihče in tako so se z leti pozabile. Izbrskali smo nekaj drobcev,
iz katerih je mogoče zaslutiti minule čase sožitja in nasprotja
mestnega človeka z grajskim.

Z zapisom bi radi vzpodbudili vse, ki morda kakšno zgodbo
poznate, da jo s preprostimi besedami obnovite, zapi.šete in posl-
jete bodisi v uredništvo Posavskega obzornika ali pa Valvasor-
jevi knjižnici Krško. Ko se jih bo nabralo več, jih bomo z vesel-
jem objavili ne glede na vsebinske sklope; napočil je namreč sk-
rajni čas, da zapišemo, kar ni bilo še nikoli zapisano in ohranimo
svoje narodno bogastvo, kar izvirne ljudske pripovedi gotovo so.

"JUNGFERNSPRUNG"

Nekoliko nižje od gradu, ob severu mesta se je iz reke Save
dvigovala mogočna skala z imenom Jungfernsprung, ki je v pre-
teklih stoletjih delala mnogo težav splavarjem. Bila je last gra-
jskih, ki so v Savi imeli tudi ribolovne pravice - v polovici gor-
vodno na kranjski strani, v polovici reke na štajerski strani vsa-
kokratni lastniki brestaniškega gradu, od skale navzdol so ri-
bolovne pravice pripadale meščanom (do Zatona), naprej pa Šra-
jbarskemu turnu. Meščani so svoje pravice vsakih sedem let tudi
javno razglasili s posebnim obredom, imenovanim "frajete"
(Freiheiten): v povorki so vsi zbrani prebivalci z "rihterjem" na
čelu obhodili mesto od mejnikado mejnika, graščak jih je ob tej
priliki tudi pogostil (pozneje v šrajbarskem turnu), obhod pa

končali ob savskem brodu (vis-a-vis glasbene šole), kjer je največji Krčan do pasu
zabredel v Savo in s palico trikrat udaril po vodi, kar je bilo znamenje pravice ribolova
vreki.

Skalajebilatudi "krški javni prostor", saj jebilana vrhu ravnain poraščena s travo,
tu so mesčani, zlasti mladi, prirejali razne igre (npr. "brusec", "vrtec"...). Pod skaloje
bil velik tolmun, v zavetju njenih razpok pa so gnezdili ptiči slegurji. 15. julija 1857 jo
je Anton A. Auersperg (pesnik Anastasius Grün) prodal gradbeni ekspozituri Rrško,
ki jo je v naslednjih osmih letih razstreljevala in uporabila za popravilo ceste Zidani
most - Krška vas, s tem pa se je zasul tudi nevarni tolmun.

Legenda:
1. varianta:
V starih ča.sih so grofu z.a zcihavo privedli v grad lepo preprnsto dekle. Nesrečni

mladenki je uspelo pravočasno pobegniti, ko pctje pribezala z grajskega griča, soji
bili zasledovalci ž.e z.ci petami, z.ato je s skale skočila v Savo in utonila v tolmunu. Zti-
varovala je svojo deviško cast, skala pa je dobila ime Jungfernspntng (Devicin skok).'

2. varianta:
Tudi krški graščaki so svoje hčereporočali, da bi si raz.sirili imetje. Vdavnih časih je

nesredw züljubljena grajska hei raje skoeila r Savo koi se uklonila oeetovi volji in
vzela starega bogataša. Tako je njeno sree za vedno ostalo zvesto tistemu, ki gaje Ijubi-
la, v Savo pa je na tisto mesto s hriba priletela ogromna skala, ki so jo poimenovali
Jungfernsprung.2

FRIDERIK IN VERONIKA

Okoli Romea in Juli je "slovenskih tal" se je spletlo veliko zgodb, tudi Krško je imelo
svojo. Uporabila stajo tudi literata Josip Jurčič (njegovoče je bil doma iz Jablanic pri
Kostanjevici) in Oton Župančič (bratranec njegove žene je bil primarij krške bolnice
dr. Ferdinand Trenz) v svojih dramah "Veronika Deseniška"; morda pa je bilo tudi
obratno - da se je tu zapisane pripovedi prijel kakšen drobec iz objavljenih del.

Jungfernsprung - ostanek skale (ok. 1941,
iz družinskega albuma Černetičevih,
podarjenega Valvasorjevi knjižnici).

F.K.Skola: Vas Videm ob Savi na
Štajerskem, 1845 (v ospredju je
krski brod). ObzorniK T£k
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Legenda:
Gros je Celjski so bili bogati in silni gospodje, najmočncjši med

njimi pa grof Herman. Intel je sina Friderika, glas o njegovern ju-
nasivu je segal v vsako vas. Še mladegaje oče oženil z gospo Eliz.a-
beto in ta mu je kmaln povila sina Urha. Ziveli so v gradu nad ines-
tom. a gospa Elizabehi je bila vedno bolj nesrečna zaradi mož.evega
hladn in zavracanja. Potentji je Friderikpripeljalnovodruž.abnico,
mlado Veronika, v katero seje obprvem srečanju strastno z.aljubil in
ona van}, ni pa se ji predstavil s pravim imenom. Neko nor sta na
grajskem dvorišču skupajčakali, gospa grof a, svojega ntož.a. Veron-
ika pa mladega spremljevalca, ki mu je poklonila srce. Nenadoma je
v lunini bleščavi na dvorišče in njiju padla senca kriza, takrat pa sta
z.aslišali tudi topot prihajajočih. Visoko z obz.idja je nesrečna
Veronika pokaz.ala svoji gospe tistega, ki ga je oh vratarjevi pla-
meniei edino videlo njeno zaljubljeno oko. Naslednje jutro so gospo
Eliz.abeto njene sluzabniee našle mrtvo, Friderik in Veronika pa sta
pobegnila in se poročila. Ko so ju našli, je bila Veronika dolgo z.apr-
ta v krškem gradu, dokler je stari grof Herman ni dal utopiti/

GROFOVI KONJI

Nekoč je v gradu živel grof. ki so mu v življenju največ pomenili
konji. Ko je s svojo vprego pridirjal z gradu, se je v mestu vse
razbežalo in poskrilo, saj je neprevidnež brž končal pod konjskimi
kopiti ali dobil udarec biča, ki je ves čas švigal po konjskih hrbtih.
Pijani grof je svoje življenje končal v Savi, kamor so njegov voz pre-
vrnili od stalnih udarcev podivjani konji. Za njim je poleg velikega
materialnega bogastva ostala ena sama knjiga - o konjskih zdravil-
ih.4

Ivan Strle iz Krškega pa je zapisai podoben dogodek iz začetka
20. stol., ki bi mu lahko dali naslov Kmetovi konji: |Na sejmih v
Krškem | so kmetje iz. okoliskih vasi irgovali z živino in raz.nim orod-
jem, kupovali pa so raz.ne druge potrebščine. Ohranil se je spomin
na resnični dogodek z nekega takega sejma: neki kmetje preglobo-
ko pogledal v koz.arec, šel je napojit konje v Savo. Vodaje odnesla
vse - par konj, voz in gospodarja. Koje drugi dan prišla njegova ž.ena
in so ji pokaz.au, kjeje utonil njen moz.je rekla: "Kaj on! Konjev in
komatov je škoda, ker so bili eislo novi!"/

POHLEPNA KRČMARICA

Grasčak je zelo skrbel, da je bilo v mestu pod gradom čimveč
krčem, saj je tako tudi sam dobro sluz.il. V krčmah so prenočevali
predvsem splavarji, ki so prevažali tovor po Savi. Navzdol so pluli s
tokom reke. navzgor pa so ladje in splave vlckle volovske vprege.

V viharnih deževnih nočeh je pohlepna krčmarica svoje goste zas-
trupljala in se tako dokopala do njihovega imetja. Pred jutrom sta z
možem žrtvin oropani splav odvezala, da se je v deroči reki razbil in
je bilo vse videti kot nesreča. Tako je zelo obogatela. Po smrti pa se
je v deževnih in nevihtnih nočeh točno ob 1 lh kot bela prikazen
zatekala k turnski kapelici in prosila Marijo odpuščanja in dušnega
miru, ob Savi pa je bilo takrat slišati strašljivo mukanje govedi.'1

PROPAD GRADU

Grof je poklical kmeta, ki mu je bil dolžan desetino in denarni
davek. Kmet denarja ni imel, zato je grofa lepo prosil, naj mu ga
tokrat spregleda. Trdosrčni grof je izjavil, da bo grad prcj v razvali-
nah kot irrn bo odpisal en sam krajcar in velel kmcta vreči v grajsko
ječo. Takrat je po zraku priletela dolga vcriga z žarečima kroglama
na obeh koncih, objcla grad in ga porušila. Poslej je krški grad raz-
valina.7

 v

Opombe in viri:
1. Zapisal g. Slavko Šribar 16.10.1999 (tipkopis v Valvasorjevi knjižnici Krško)
2. Povedala ga. Kristina Lazorko avtorici zapisa 1. 1977, motiv je skopo navedel

tudi Ivan Lapajne v knjigi "Krško in Krcani". 1894. sir. 30
3. Iz beležnice avtorice, zapis narejen 1. 1977 (500 let mesta Krško) v Valvasor-

jevi knjižnici ob razgovoru s Krčankami: ga. Poldi Kravos, ga. Kristina Lazorko.
ga. Vida Šebek

4. Ibidem
5. Ivan Strle: Kronika starega Krškega in njegovih meščanov (503 let). Krško.

1980. str. 5
6. Zapisal slovenski pisatelj Peter Božič (Tovariš. št. 14, 7.4.1970, str. 8-9) po

pripovedi oč eta, domačina iz Kobil
7. Zapisal in povedal g. Slavko Šribar ob odprtju Poti na grad Friderika Cel-

jskega. 16.10.1999

V zvezi s krškim gradom prav gotovo obstajajo še drugi miti in legende: tako je
Viktor Tiller leta 1938 vknjižici "Sevnica in okolica" zapisal pri opisu Brestanice:
"Pod Gornjim gradom stoji tik Save manjši Spodnji grad. Iz tega gradu je baje vodil
en rov v Gornji grad, drugi pa pod Savo v nekdanji krški grad." Zato še enkrat pov-
abilo vsem, ki jih poznate - seznanite z njimi tudi druge!

L. Š.

Franz Xav. Skola: Proti mestu Krškemu, 1845
V 3. in 4. desetletju 19. stoletja je bila Franc Ksaver Skola cestni asistent (savski inždenir) v
Krskem. Risal je portrete, pokrajinske vedute, predvsem pa motive z recnega prometa po Savi.
Akvarel iz leta 1845 prikazuje tudi skalo oz. savski »polotok« Jungfernsprung. Za sodelovanje se
zahvaljujemo Knjižnici Mirana jarca iz Novega mesta, ki hrani Skolovo slikarsko zapušcino.B I ObžofniK



Kulura in izobraževanje Št. 45. avgust 2001

Prejeli smo

OB POBUDIZAIZLOČITEV KRŠKEGAIZ

Vsi »stari« Krčani že dalj časa po časopisju prebiramo prispevke, ki pog-
osto v ironični luči predstavljajo prizadevanja Sveta krajevne skupnqsti
mesta Krško za njeno izločitev iz sedänje občine Krško. Prav dobro se
spomnim, da je v prvih letih po osamosvojitvi Slovenije Evropska zveza
ugotavljala, da so slovenske občine prevelike in da smo zato posledično po
vsej državi izpeljali referendume, na katerih so se občani izrekali za ali proti
delitvam takratnih »velikih« občin. V takratni občini Krško do spremembe
ni prišlo, čeprav so raziskave javnega mnenja najprej govorile ravno
nasprotno. število slovenskih občin se je takrat močno povečalo, krška pa
je ostala v prejšnjih teritorialnih okvirih.

Brez namena, da bi s tern pisanjem poskušal vplivati na t.im. »javno
mnenje« je prav, da vendarle na kratko spomnim na zgodovino upravno -
teritorialnih enot pred 2. svetovno vojno, v takratni kraljevini Jugoslaviji in
njeni Dravski banovini (današnji teritorialno nekoliko večji državi Slov-
eniji).

Leta 1921 je takratni okraj (srez) Krsko štel okoli 53.200 prebivalcev v
dvajsetih občinah. Občina Krško je imela 5.326 prebivalcev in vključevala
ozemlja katastrskih občin Krško, Veliki trn, Leskovec, Ravno in Senu.se.
Enako stanje je veljalo tudi v letu 1931. Krčani z njim niso bili zadovoljni in
so že od leta 1925 naprej večkrat zahtevali, da se taka občina razdeli na dve,
na KRŠKO - MESTO in KRŠKO - OKOLICA. Sedanja pobuda za podob-
no dejanje je torej že druga po vrsti, razlogi zanjo pa so skoraj enaki. V oseb-
nem arhivu imam shranjenih nekaj dvojnikov zapiskov o dogajanjih pred
več kot 75 leti. ki to samo potrjujejo!

Iz pisma, ki ga je Gospodarski odbor mesta Krško naslovil na velikega
župana ljubljanskeoblasti ( datum: 18.maj 1925)povzemam naslednjo vse-
bino:

»Občinski odbor Krško je 7. maja 1925 zavrnil sklep mestnega gospodar-
skega odbora za razdružitev občine. ki naj bi po novem obsegala krsko faro
ter ozemlje katastrske občine Leskovec.

Ustanovitev posebne mestne občine Krško utemeljujemo z naslednjim:
- mesto ne more več nositi ogromnih davčnih bremen, od katerih ima

glavno korist tisti del občine, ki bo po razdru/.itvi odpadel;
- letni stroški mestne občine Krsko bi znašali 132.000 dinarjev, v sedan-

jem občinskem obsegu pa znašajo 255.000 dinarjev;
- mesto Krško se ne more razvijati po svojih potrebah, zato predlagana

razdružitev ni posledica strankarskih delitev, marveč zgolj prizadevanj v
grid gospodarskim in drugim mestnim potrebam;

- v sedanjih razmerah Krško ne more obnoviti dotrajane kanalizacije,
pereča je stanovanjska problematika, mesto nima vodovoda, občinski
odborniki iz okolice (ki prevladujejo) nimajo nikakrsnega razumevanja za
kulturne potrebe, razvoj tujskega prometa (turizma);

- odborniki iz okoliških vasi so naredili precej škode, ko so izglasovali
predajo mestnega pokopališča župnemu uradu, ki ga ne more vzdrževati ter
s podcenjeno prodajo mestne električne naprave privatnemu podjetni-
ku«...

Iz zapisnika mestnega Gospodarskega odbora Krsko ( 24.11.1925, pod-
pisan je njegov predsednik Franc Vanič iz Krskega) povzemam naslednje:

»Vnovič postavljamo vprašanje o razdružitvi občine v občino Krsko -
mesto in občino Krško -okolica.

Občina Krško - mesto naj vključuje zgolj obmoe je katastrske občine Krs-
ko«.

15. januarja 1933 je isti organ Županski zvezi v Ljubljani poslal naslednji
uradni dopis:

»Predlog delitve kr.ške občihe smo posredovali že leta 1925 in je ta čas se
bolj pereč. Zato znova predlagamo delitev občine (podpira ga tudi sedanji
sreski načelnik)naobčino Krško-mesto. ki bi stela do 2000 prebivalcev ter
občino Krško - okolica, z okoli 6000 prebivalci.

Razloge za delitev utemeljujemo z naslednjim:
- v občinskem odboru je 9 meščanov in 24 odbornikov iz okolice. Slednji

pri glasovanjih združno nastopajo proti meščanom in so jim napovedali
neizprosen boj.na gospodarskem in kulturnem:

- zaradi prevlade odbornikov okoličanov v Krskem ne moremo izpeljati
nobenega načrta v prid njegovemu razvoju, četudi bi zanj namenili le
neznatna proračunska sredstva«.

Če ne bi bil upoštevan predlog za razdružitev občine so v istem dopisu
Krčani zagrozili.dabodoodstopili vsi njihovi odborniki indabodomesčani
»odložili« vsesvojejavne in političnefunkcije. Hkrati sododali.dabi pred-
lagana občina Krško - mesto tvorila močno, nepremagljivo in racionalno
trdnjavo!

V letu 1933 je v kraljevini Jugoslaviji prišlodo nove delitve občin oz. do
korenitih posegov v dotedanjo organizacijo lokalne uprave. Izhodisče spre-
membje bilo krepitev občin, po teritorialnem obsegu in po številu prebival-
stva, v primeru krške občine (cenzus 3000 prebivalcev) pa je bilo ravno
nasprotno. Uveljavljena je bila delitev na občino Krško- mesto (1962 preb-
ivalcev ), ki je združevala naselja Krško, Cesta, Čretež, Spodnje Dole, Spod-
nje Pijavsko, Dunaj, Golek, Gora sv. Lovrenca, Gunte, Osredek, vSenožetc,
Straža sv. Lovrenca, Strma reber in Trška gora (v k.o. Krško) ter Spodnje
Dole, Srednje in Gorenje Pijavško (v k.o. Veliki Trn) občina Krsko - okoli-
ca (z okoli 6000 prebivalci) je združevala naselja v katastrskih občinah Ve-
liki Trn, Leskovec, Ravne, Senuse (iz prejsnje občine Krsko) ter naselja v
katastrskih občinah Drnovo in Veliki Podlog (poprej so sodila v občino
CerkljeobKrki)...

Krški pobudniki razdružitve občine so s prve (svečane) seje novega
občinskega odbora naslovili posebno zahvalo Banu Dravske banovine dr.
Marusiču, ministromadr. Kramerju in dr. Puclju ter Krčanu dr. Vilku Pfeif-
erju, takratnemu načelniku sploswega sektorja Dravske banovine. Vse štiri
so »za zasluge v dobrobit krškega mesta in v znak hvale/.nosti« imenovali
za častne člane mesta Krško!

Živko Šebek

ObžofniK E 3
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NOVA STORITEV
VALVASORJEVE KNJIŽNICE

Sgjalvasorjeva
Ifilknjižnica

Krško •
Uporabnike Valvasorjeve knjižnice Krško bi

želeli seznaniti / novostjo, ki jo uvajamo v tem
času - to je avtomatsko telefonsko podaljšanje
roka vrnitve gradiva. Storitev spada med tiste,
ki so na voljo 24 ur dnevno.

Verjetno je večini naših uporabnikov znano.
da lahko prcko interneta ob kateremkoli času pre-
gledujejo haze podatkov-Valvasorjeve knji/.nice
in tudi baze 240. slovcnskih knji/nie. ki dclujcjo
v sistemu COBISS in tuje podatkovne baze(
OCLS. SwetScan ...)

Istočasno lahko sami pregledujejo podatke o
gradivu. ki ga imajo izposojenega v katerikoli
slovenski knjižnici v sistemu, podaljšajo rok iz-
posoje ali si gradivo, ki je trenutno izposojeno.
rezervirajo.

Tisti. ki nimajo na voljo računalnika in intern-
eta, pa si lahko rok za izposojeno gradivo podal-
jšajo preko avtomatskega telefonskega odzivni-
ka, ki je ravno tako na voljo 24 ur dnevno.

Vse podrobnejše informacije boste dobili v
Valvasorjevi knjižnici Krško. prosimo pa Vas. da
za podaljševanje roka izposoje gradiva. začnete
čimprej uporabljati avtomatski telefonski
odzivnik, saj podal jšartje po tclefonu knjižnice
od 1.10.2001 ne bo več možno. S tem boste pri-
pomogli k skrajšanju čakalne vrste, ki se pojavl-
ja pri izposojevalnem pultu knjižnice.

Ida Merhar

Najbolj brane
knjige v avgustu
IVledtem ko v slovenskih kinematografih

privablja gledalce Dnevnik Bridget Jones, se
je vrhu lestvice najbolj branih knjig v krški
Valvasorjevi knjižni v mesecu avgustu »svoji-
la knjižna predloga - roman Helen Fielding z
naslovom Bridget Jones na robu pameti. Sle-
di ji kdodrugkot Harry Potter v knjigi z naslo-
vom Jetnik iz Azkabana. istega junaka naj-
demo tudi v knjigi z naslovom Dvorana
skrivnosti, ki zaseda četrto mesto. Na tretjem
je tokrat V.C.Andrews z delom Ugrabljena,
na petem pa Zaljubljene punce Jacqueline
Wilson. Tudi delo domače avtorice Maruše
Mavsar z naslovom Melisa se po skoraj de-
vetih mesecih od izida še vedno nahaja med
desetimi najbolj branimi knjigami in zaseda
sedmo mesuv

| Nekaj osnovnih navodil za
| uporabo storitev, ki jih
| knjižnica nudi 24 ur dnevno,
| je pripravila bibliotekarka
j Alenka Žugič Jakovina.

| PREGLED IN PODALJŠANJE ROKA
| VRNITVE ZA IZPOSOJENO GRADIVO
j POINTERNETU
I • Na domači strani knjižnice http://
I sikkrs.kk.sik.si izberite povezavo iskanje in
I izberite oddelek.
I • V zgornjem meniju izberite »črvička« iz-
i posoja, podal jšanje
I • V prijavni obrazec vpišite številko svoje iz-
l kaznice. Prepišite celo številko (primer:
; 0102031) in vpišite geslo, ki stega dobili pri iz-
l posojevalnem pultu.
\ • Prikaže se vam izpis gradiva, ki ga imate iz-
\ posojenega in rok vrnitve.
i • Gradivo, ki ga je po Poslovniku možno po-
\ daljšati. lahko sami podaljšate. Podaljšate lah-
\ ko vse knjige naenkrat (ikona podaljšaj vse) ali
\ le izbrane, tako da kliknete v okence poleg kn-
\ jige, ki joželite podaljšati in natoikonopodal-
\ jšaj izbrano.
\ • Izpisal se Vam bo nov rok vrnitve gradiva
\ ali obvestilo, česa niste mogli podaljšati.

ISKANJE IN REZERVACIJA GRADI-
1 VA PO INTERNETU
\ • Na domači strani knjižnice http://
\ sikkrs.kk.sik.si izberite povezavo iskanje in
\ izberite oddelek.
j • V vsaj eno polje obrazca za iskanje vpišite
\ podatke in kliknite tšči.
\ • Izberite naslov, ki Vam ustreza in prikazali
: sc vam bodo podatki o tem gradivu in infbr-
l macija o dostopnosti.
\ • Gradivo, ki je prosto lahko rezervirate in
l Vasbočakalovknjižnici 3dni. V primeru,daje
I vse izposojeno, lahko gradivo rezervirate in ga
I boste dobili. ko se vine v knjižnico. Obqje
; opravite tako, da kliknele v okence ob izvodu.
\ ki ga /elite in nato ikono žclini rezervirati (če

še niste, boste morali tu vpisati osebno geslo).
• Poopravljeni transakciji se Vam na zaslonu

izpiše obvestilo do kdaj vas bo gradivo čakalo v
knjižnici.

AVTOMATSKO TELEFONSKO PO-
DALJŠEVANJE ROKA VRNITVE ZA

| GRADIVO
j • Pokličite 01 563 49071 za oddelek Krško,
\ 01 56349072 za Kostanjevicoali 01 56349073
\ za Videm.

• Vtipkajte številko izkaznice in vnos zakl-
jučite z »lestvico« (primer 0102031 #).

• Vnesite svoj stirimestni rojstni datum,
brez letnice rojstva (primer 0508).

• Če imate vse obveznosti do knjižnice ure-
jene. se rok vrnitve gradiva podaljša.

• Pritisnite 3 za poslušanje podrobnejših in-
fonnacij.

Upamo. da Vam bodo zgornja navodila v po-
moč. Za dodatne informacije smo Vam na voljo
strokovni delavci knjižnice, v pomoč pa Vam
bosta tudi črviček na internetu in tipka 9 pri
telefonskem podaljsevanju.

Vse storitve so možne v skladu z določili
Poslovnikn. če nimate dolgov do knjižnice in če
rok vrnitve gradiva še ni potekel.

Opozarjamo Vas na 5. člen poslovnika:
IZPOSOJA IN PODALJŠANJE GRADI-

VA: Član knjižnice si lahko naenkrat izposodi
neomejeno število gradiva. omejitev velja pri
knjigah za domače branje. knjigobube in bral-
no značko - 2 knjigi naenkrat - ter videokase-
tah in CD ploščah- 3 kosi naenkrat in CD -
romih in DVD 1 kos naenkrat. Rok izposoje je
omejen na 2 dni za videokasete in DVD, 1
teden za CD plošče. CD-rome in časopise ter
14 dni za knjige in avdiokasete. Izposojevalni
rok je možno dvakrat podaljšati. Roka izposoje
za knjige za domače branje. knjigobube in bral-
no značko. učbenike. časopise ter CD plošče.
CD-rome. DVD. videokasete. zelo iskane in
rezervirane knjige ne podaljšujemo (zaio vam
tudi odzivnik za avtomatsko telefonsko podal-
jšanje roka vrnitve za to gradivo ne bo podal-
j.šal). Gradivo je rnožno tudi rezervirati.
Rezervirano gradivočakanabralcatri dni. Kn-
jig za domače branje, knjigobube in bralno
značko, učbenikov ter CD plošč, CD-romov,
DVD in videokaset ne rezerviramo.

Veliko uspeha!E l Obzornik
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USPESNA ZGODBA 0 ODLAGANJU VISOKORADIOA
Maja 2001 je finski parlament

je z veliko večino izdal načel-
no soglasje za gradnjo odlagališča
izrabljenega jedrskega goriva (IJG)
v kraju Olkiluoto na jugozahodu
države, kjer ieži tudi jedrska elek-
trarna. Ze lani decembra so tudi
člani finske vladeizrazili stališče, da
je izgradnja odlagališča visokora-
diokativnih odpadkov v splošnem in-
teresu države in njenih državljanov.
Soglasje parlamenta pomeni uspe-
šen zakljucek pomembne faze v
procesu načrtovanja in je hkrati
nujen pogoj za začetek naslednje,
izvršitvene faze, v kateri bodo odl-
agališče zgradili. Kako, na kakšen
način so se strinjali? Morda je bol-
je, da ta stavek oblikuješ nekoliko
drugače. Predlog: Ta sklepna faza projekta je bila mogoča tudi zaradi jasne podpore prebivalstva Finske izgrad-
nji odlagališča VRAO, predvsem pa podpore prebivalcev lokalne skupnosti Eurajoki, kjer odlagališče bo. Torej ni
mogoče pričakovati večjih nasprotovanj javnosti, saj je politika le potrdila večinsko voljo državljanov.

Za informiranje javnosti o predvideni izgradnji odlagališča za izrabljeno jedrsko gorivo so na Finskem pripravili tudi potujočo
razstavo, s katero so obiskali mnoge kraje.

Kako bodo na Finskem odlagali izrabljeno jedrsko gorivo
Podvajsetih letih skrbnega in sistematičnega načrtovanja, strokovncga

dela na področju tehnologije, varstva okolja in stikov zjavnostjo je Finska
prva evropska država, ki že ima s strani parlamenta potrjeno lokacijo za
odlagališče visokoradioaktivnih odpadkov. Nahaja se v bližini jedrske ele-
ktrarne Olkiluoto v pokrajini Eurajoki na jugozahodu države. Odlagališče
bo predvidoma zgrajeno do leta 2020. najprej pa morajo izpeljati še teren-
ske raziskave v podzemnem laboratoriju na sami lokaciji. ki bo zgrajen do
leta 2003. V odlagališču bo odloženo izrabljeno jedrsko gorivo - bližnje in
preostalih treh finskih jedrskih elektrarn. Kergre seveda za visoko radio-
aktivne in tudi dolgožive odpadke, je načrtovano odlagališče takoimeno-
vano globinsko odlagališče, kjer bodo odpadki ločeni od /ivljenjskega
okolja za najmanj 10.000 let. Predvidena kapaciteta odlagališča je 4000
ton izrabljenega jedrskega goriva. Ker bodo obstoječe štiri finske jedrske
elektrarne predvidoma obratovale 40 let in bodo v tern času proizvedle
2600 ton izrabljenega jedrskega goriva, bo odlagališče zagotovo zados-
tovalo za morebitno podaljšanje obratovanja na 60 let. pa tudi za se kakšno
novo jedrsko elektrarno, o kateri na Finskem že resno razmišljajo.

Odlagališče, ki ga bodo zgradili na Finskem, ne bo zavzelo veliko pros-
tora. Zanj potrebna površina je manjša od 50 ha, kar je na primer kvadrat s
stranico 700 m. Odlagališče ima pravzaprav dva dela. Na površini bo ob-
jekt, v katerem bodo izrabljene gorivne elemente pripravili za odlaganje.
Po 9 do 12 elementov bodo vstavili v litoželezne valjaste posode z debelo
steno, vse skupaj pa še v 5 cm debel povrsnsk iz bakra, ki ga bodo nepro-

du.šno zavarili. Kosi bakra, ki so jih na.šli v Zemljini skorji in na katerih kljub
ocenjeni starosti na milijardo let ni sledov korozije, dokazujejo, da bodo
bakreni povrsniki lahko sčitili visokoradiokativne odpadke, dokler ne bo nji-
hova aktivnost zaradi radioaktivnega razpada skoraj izginila.

Drugi del odlagališča so podzemni odlagalni rovi v skupni dolžini 15 km.
Izvrtali jih bodo v matitno kamnino na globini pribliz.no 500 in. Na tej globini
je premikanje talnc vode zanemarljivo. voda pa tudi ne vsebuje kisika. tako da
ne povzroča korozije kovin. Pomembno je namreč, da prepreeimo še najman-
jso možnost, da bi radioaktivni odpadki prišli v stik z vodo in sc preko nje raz-
sirili v življenjske prostore organizmov. Odlagalni rovi bodo med seboj pove-
zani s transportnimi rovi, s povrsjem pa jih bo povezoval transportni jašek. Po
njem bodo v podzemni del odlagali.šča spustili za odlaganje pripravljeno
izrabljeno jedrsko gorivo. Potem jih bo prevzelo posebno vozilo in jih odpel-
jalo v odlagalni rov. kjer bodo v tleh izvrtane navpične jame za odlaganje
posameznih vsebnikov z odpadki. Stene teh jam bodo obložene z bentonitno
glino. s katero bodo jamo tudi zaprli, potem ko bodo vanjo spustili vsebnik z
odpadki. Bentonitna glina vpija in veže velike količine vode in tako prepreči,
da bi voda prišla v neposreden stik z bakrenim površnikom, ki obdaja vsebnik
zodpadki. Ko vpije vodo, močno nabreka in tako še bolje utrdi polo/aj odpad-
ka v jami, hkrati pa vsebnik varuje pred poškodbami zaradi morebitnih
premikov v kamnini. Rov, v katerem bodo vse odlagalne jame polne, bodo
zapolnili z mešanico bentonitne gline in zdrobljene matične kamnine, vhod v
rov pa bodo s strani transportnega rova zaprli še s 4 m debelo betonsko steno.
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mVNIH ODPADKOV NA FINSKEM
vanja soglasja je trajal dve leti, k uspešnemu zakl-
jučku pa je gotovo veliko pripomoglo to, da so zclo
dosledno in korektno izvedli postopek presoje
vplivov na okolje, v katerega je bila od začetka do
konca javnost vključena kot enopraven partner v
razpravi. S široko zastavljeno akcijo informiranja
javnosti, mnogimi javnimi razpravami, okroglimi
mizami in odprtimi telefoni sodosegli, da se je jav-
nost čutila enakopravno odgovorna za ravnanje z
radioaktivnimi odpadki, ki jih ne moremo enos-
tavno prepustiti naslednjim generacijam. Poleg
tega je na Finskem odlaganje nizko in srednjera-
dioaktivnih odpadkov (NSRAO), ki nastajajo pri
proizvodnji jedrske energije, žč uspešno rešeno.

Postopek pridobivanja soglasja je vodila finska
agencija za ravnanje z odpadki Posi va Oy, ki je bila
leta 1995 ustanovljena z nalogo, da do leta 2020
pridobi lokacijo in zgradi primerno odlagališče za
izrabljeno jedrsko gorivo, ki nastaja v Stirih finskih
jedrskih elektrarnah. Priprave na izgradjo odlagal-
išča za visokoradioaktivne odpadke pa so se začele
že preccj prej. V letih 1983-85 so potencialno
primerne lokacije raziskovali na obmocju celotne
države in jih nekaj izbrali. Na štirih lokacijah so v
letih 1986-1992 potekale najprej zclo osnovne
raziskave, do leta 2(K)() pa še podrobnejše razi-
skave. Ničesar se niso lotili brez soglasja lokalnih
skupnosti.

Rezulati tega dela so prinesli več stvari: pred-
loge za tehnologijo odlaganja, varnostna poročila
in poročila o raznovrstnih vplivih na okolje ter
poznavanje stališč javnosti do tovrstega odlagal-

išča. Rezultati so bili lokalni javnosti predstavl-
jeni na poljuden način. Ljudem so predstavili
pozitivne in negativne posledice različnih alter-
nativ, med njimi tudi alternative, da odlagališča
splohnebigradili. PosivaOyje pri vladi zaprosi-
la za načelno soglasje šele potem, ko so z anketi-
ranjem prebivalstva na končno izbrani lokaciji
ugotovili, da ljudje tak projekt podpirajo. Pri-
dobili so tudi podporo občinskega sveta, pa tudi
anketiranje na področju vse države je pokazalo,
da Finci podpirajo izgradnjo odlagališča za
izrabljeno ejdrsko gorivo. Rezultat ankete je bil
zelo vzpodbuden - ljudje so se kar v 92 % strinjali
s predlagano gradnjo odlagališča .

Zdaj, ko je načelno soglasje sprejeto, bodo na
izbrani lokaciji lahko začeli z izgradnjo podzem-
nih laboratorijev, kjer naj bi dodatne raziskave
potekale še do leta 2010. Potem pa naj bi pridobili
še dovoljenje za izgradnjo odlagališča. Odlagal-
išče bo predvidoma začelo z obratovanje v letu
2020. Seveda bo tudi za to končno dejanje potreb-
no posebno dovoljenje. Tako se glasi optimistič-
ni scenarij. Vendar ima zaradi medsebojnega
zaupanja vseh vpletenih strani tak scenarij realne
možnosti za uresničitev.

Primer Finske pa vsem, ki se kakorkoli uk-
varjajo z odlaganjem radioaktivnih odpadkov,
kaže pot, po kateri velja hoditi. Ob zagotovitvi
popolne strokovne neoporečnosti glede teh-
nologije. varnosti in okoljske sprejemljivosti je
potrebno zagotoviti tudi popolno transparent-
nost in demokratičnost v procesu odločanja.

Tak način odlaganja zagotavlja več pregrad. ki ovirajo širjenje sevan-
ja in morcbitni prehod radioaktivnih snovi v okolje. Hkrati onemogoča
tudi kakršnekoli vplive na odlagališče s površine. Prva prcgrada med
visoko radiokativnim odpadkom ter okoljem je plast žcleza in bakra,
druga pregrada je bentonitna glina, s kateroje zapolnjen prostor med
vsebnikom z izrabljenim jedrskim gori vom in stenojame, tretja pregra-
da je mcšanica zdrobljene matične kamnine in bentonitnc gline, ki
zapolnjujc rov, četrta pregrada pa je trdna matična kamnina.

Ko bodo vsi rovi povsem zapolnjeni in zaprti, bodo zapolnili se
dostopne jaške do podzemnega dela odlagališča, nadzemni del odla-
gališča pa bodo verjetno podrli. Pri tern bodo nastali tudi radioaktivni
odpadki, vendar bodo nizko in srednje radioaktivni in jih bodoodložili
drugje. Nad zaprtim odlagališčem ni predviden noben poseben nad-
zor, uporaba površine nad zaprtim odlagališčem pa ne bo na noben
način omejena.

V zaprtcm odlagališču so radioaktivni odpadki načeloma trajno iz-
vzeti iz našega okolja. Ni predvideno, da bi jih iz odlagališča izkopali
in morebiti ponovno uporabili, čeprav to ni popolnoma nemogočc.
Zahteva pa velike tchnične napore in ogromna sredstva, zato tudi ni
nevarnosti, da bi se kdo tega početja lotil na skrivaj in s tern škodil
okolju ter ljudem. Če pa bo razvoj znanosti in tehnologije kdaj prine-
sel boljše načine ravnanja z radioaktivnimi odpadki, bodo naši poto-
mci cxlpadke, ki smo jih mi zakopali pod zemljo, z nekaj truda še ved-
no lahko vrnili na površino.

Če vas o finskem odlagališču visokoradioaktivnih odpadk-
ov zanima še kaj več, lahko pogledate tudi na spletno stran http://www.posiva.fi/englanti/index.html

Tako bo videti odtagališče za
izrabljeno jedrsko gorivo v kraju
Olkiluoto na Finskem. V ospredju
sta nadzemni objekt za pripravo
izrabljenega jedrskega goriva za
odlaganje in podzemni del
odlagališca, v ozadju pa je
jedrska etektrarna.

i.JCfDSKA CÜMIVsr-RZA ^^^* KHŠKO

Ljudska Univerza Krško
vabi skupaj z matičnimi šolami k vpisu v naslednje

programe za pridobitev izobrazbe:

• Osnovna sola za odrasie
• Trgovec
• Kutiar
• Natakar
• Bolničar
• Voznik
• Ekonomski tehnik
• Gostinski tehnik
• Vzgojitelj predšolskih otrok
• Višjo strokovno solo za gostinstvo Maribor
• Visoko poslovno šolo EF Ljubljana, 1. in 3. let

nik

Rok za zbiranje prijav:
15. September 2001

Informacije in prijave:
Ljudska univerza Krško,

Dalmatinova 8 ,8270 Krško,
Tel: 07/48 81 160 in 07/48 81 170,

e-pošta: liudstca.univerza.krškoosinlnet
spletne strani: www.lukrskn.si.

ttHk
i.,NIDSKAüNiVLR/A ^K^* KRSKO

• ui-irrm se 7« rtfljvnje

grasiöni studio
ŠF»e:s BRAFIKA

Aäamiöeva 1, Novo mesto;
fcelefon: 07/338 O 338, 07/338-0-339

priprava za tisk
oblücovanje

osvetljevanje BS
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T0MAŽ SALOBIR ŽE DRUGI NA
PtŽAVNEM PRVENSnJ

Tomaž Salobir motokrosist Fun športovega Bence MX teama, ki je avgusta šele dopolnil 12 let, je
dirko pred koncem državnega prvenstva že osvojil drugo mesto v kategoriji podmladka drugega razreda
s85kubičnimi motorji. Nadirki vLembergujeprvič vsvoji motokrosistični karieri zmagal nadržavnem
prvenstvu in premagal svojega rivala Jerneja Irta. Na predzadnji dirki v Dolini pod Kalom je osvojil
nehvatežno četrto mesto z enakim številom točk - 18 kot tretjeuvrščeni. Kljub temu je zbral toliko točk,
da ga zasledovalci ne morejo več prehiteti. Skupno ima 125 točk, kar 33 več kot tretjeuvrščeni Matjaž
Vidmar, medtem ko za Jernejom Irtom, ki je že postal zmagovalec v tej kategoriji, zaostaja za 45 točk.
Tomažaje s tern že dosegel svoj doslej največji uspeh v njegovi štiriletni motokrosistični karieri. Uspeš-
no pa je nastopil tudi na dirki za Austria Junior Challenge, ki je bila tokrat v Lembergu, kjer je v zelo
močni konkurenci osvojil odlično tretje mesto.

Na tej dirki je že drugič letos zmagal Nik Rovan in to suvereno v obeh vožnjah, čeprav se je moral
zaradi slabšega štarta iz ozadja prebijati do vodstva in premagati vse svoje konkurente, tudi vodilnega
Martina Trefferja. Tako se je po šestih dirkah iz tretjega ponovno zavihtel na drugo mesto, skupno ima
176 točk in ima velike možnosti, da obdrži to uvrstitev v Austria Junior Challenge-u, saj sta do konca le
še dve dirki. Zato pa je tokrat imel precej smole na dveh dirkah državnega prvenstva. V Lembergu je v
prvi vožnji naredil napako in odstopil, v drugi je bil peti, skupno pa 12., v Šentvidu pa je bil skupno
deseti, saj je imel težave z motorjem. Na lestvici je zdaj osmi.

Na četrti dirki za pokal W-est na Planini nad Horjulom je tokrat brez težav zmagaHJoštjan Ocvirk, ki
letos se ni nastopil na tern tekmovanju, se je pa takoj povzpel na tretje mesto. Na državnem prvenstvu v
Lembergu je bil peti, v Šentvidu pa osmi, medtem ko se je na lestvici povzpel na deveto mesto.
Denis Dolinšek, ki je doslej vodil v pokalu W-est, je na dirki za državno prvenstvo v Lembergu v prvi
vožnji padel, bil zaradi pretresa možganov odpeljan v bolnišnico, tako da letos ne bo več tekmoval. Na
lestvici W-est je kljub temu, da na zadnji dirki ni nastopil, zdaj drugi.

Vodstvo v pokalu W-est je tako prevzel njegov klubski konkurent Niko Hrstič, ki je bil na zadnji dirki
drugi, zdaj pa vodi in ima 84 točk. Na državnem prvenstvu v Lembergu je osvojil 11. v Šentvidu pa 9.
mesto, skupno pa je trenutno na dvanajstem mestu.

Domen Jane, ki je iz Honde presedlal na Yamaho, je bil na državnem prvenstvu podmladka dvakrat
peti, tako v Lembergu kot v Šentvidu, peti je tudi na lestvici, kjer pa mu ta uvrstitev dirko pred koncem se
ni zagotovljena. Nadirki za Austria Junior Challenge v Lembergu je bil osmi.

Bencetove motokrosiste čaka v septembru in oktobru še obilo dirk. Verjetno pa bodo našli čas in ter-
min, da bodo dirko pripravili tudi na svoji progi na Artu.

Tomaž Salobir je letos na državnem prvenstvu podmladka 85 ccm že osvojil drugo mesto

Iztok Bence sponzor Fun športovih motokrosistov se je po
poškodbi najprej preizkusil na dirki starodobnikov od Tržišca
do Malkovca in že takoj zmagal s 175 kubičnim motorjem
NSU Pretis, v kategoriji predvojnih motorjev pa je s 350
kubičnim Moto Guzzijem narejenim leta 1934 osvojil četrto
mesto. Zdaj se bo verjetno spet vrnil na motokrosistične proge.

Plavanje

USPEŠNI OB K
Tudi pred članicami in člani enega najstarejših

in najuspešnejših krških športnih klubov - Pla-
valnega kluba Celulozar je nova sezona. V zadn-
jem delu minule sezone pa so dosegli lepo števi-
lo dobrih tekmovalnih rezultatov, še zlasti, če
upoštevamo in primerjamo njihove delovne
pogoje s pogoji, v katerih se pripravljajo večji
slovenski klubi. V nadaljevanju povzemamo
nekaj rezultatov po poročilih, ki sta jih pripravila
trenerja Boštjan Bajc in Silvo Potočnik.

Tako so na tradicionalnem Lučkinem memo- ;

rialu v Trbovljah, ki je običajno zadnja preizkuš-
nja pred državnimi prvenstvi nastopili kadeti in
kadetinje ter dečki in deklice. Sara Hojski je na (

tern tekmovanju zmagala v disciplini 100 m
delfin, na 100 m hrbtno pa je bila četrta. Tudi
Nina Andrijaševič (3.mesto), Vedrana Sem-
ber (4. mesto) in Petra Rostohar (5. mesto) so
bile uspešne v tej kategoriji. Nina Andrijaševič
je osvojila tudi tretje mesto na 100 m prosto. Mit-
ja Furst je osvojil tretje mesto v disciplmi 100 m
prsno bil četrti na 100 m delfin. Na tretje mesto v
svojih kategorijah sta se povzpela tudi Maja
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ONCU SEZONE
Marušič na 100 m prsno (kadetinje) in Jernej
Omcrzel na 100 m hrbtno (dečki).

Štafeta v zasedbi Mitja Furst, Jernej Omer-
zel, Sara Hojski, Nina Andrijaševič, Sven
Mavsar, Matej Furst, Nina Mandl in Patricija
Kozole je v disciplini 8 x 50m prosto zasedla tretje
mesto.

Na državnem prvenstvu za mlajše dečke in dek-
licc v Ljubljani so nastopili predstavniki 16 slov-
enskih klubov, med njimi tudi pet plavalcev in ena

* plavalka Celulozarja. Nekaj rezultatov: .Jaka
Kramaršič (1991) - 3. mesto na 200 m prsno, 4.

| mesto na 50 prsno in 7. mesto 50 m prosto v letniku
1990 in mlajši. V letniku 1989 in mlajši se je na-
jbolje odrezal Matej Furst, ki je osvojii srebrne
medalje na 100 m hrbtno, 50 m hrbtno in 200 m
hrbtno.

Na letošnjem letnem kadetskem državnem
prvenstvu v Radovljici je Sara Hojski osvojila 3.
mesto na 100 m delfin. 6. mesto na 50 m del fin in 6.
mesto na 50 m hrbtno. Mitja Furst je osvojil 4.
mesto na 100 m delfin. 6. mesto na 200 m mešano
in 7. mesto na 400 m mešano. Nina Andrijaševič

je bila peta na 200 m meSano in sedma na 200 m
prosto, Maja Marušič pa 7. na 200 m prosto in 8.
na 100 m prosto.

Od 2. do 5. avgusta je v Kopru na novem
olimpijskem bazenu potekalo mladinsko
državno prvenstvo, na katerem so krški plavalci
nastopili s štiričlansko ekipo in se vrnili domov s
karsedmimi medaljami. Rezultati: Rok Kerin-
2. mesto na 400 m prosto, na 200 m prosto, na 200
in mešano in na 400 m mešano, tretje mesto pa je
zasedel v disciplini 100 m prosto.Jaroslav
Kovačič - 3. mesto na 200 m delfin, 4. mesto na
50 in 100 m delfin, v disciplini 200 m hrbtno paje
bil diskvalificiran. Jaka Marušič - 3. mesto na
100 prsno in 4. mesto na 50 m prsno. Nika Jevnik
- 4. mesto na 50 in 100 m delfin ter5. mesto na
100 m delfin.

Ob mladinskem je v Kopru potekalo tudi ab-
solutno državno prvenstvo, na katerem so krški
plavalci dosegli 10 uvrstitev v A finale in 16 v B
finale. Najboljši je bil Rok Kerin z dvema četrti-
ma mestoma na 200 m mešano in 400 m kravl.
Jaroslav Kovačič je bil 6. na 200 m delfin in 8.
na 100 m delfin. Moški štafeti na 4 x 100 m kravl
in 4 x 100 m mešano sta osvojili 7. in 8. mesto.
ženska štafeta na 4 x 200 kravl paje bila sedma.
Na tern prvenstvu je bila zelo uspešna tudi
nekdanja plavalka Celulozarja Urška Slapšak,
ki je osvojila kar štiri naslove državne prvakinje.

MIRELA ČETRTIČ NA SVET0VN0 PRVENSTVO
Tudi za mlado, petnajstletno dijakinjo Mirelo

Ahmatovič so se te dni iztekle poletne počitnice,
saj hodi v drugi letnik tehnične gimnazije v
Krškem. Kerpaje Mirela poleg tegaena najbol jših
mladih slovenskih šahistk, igra za krški šahovski
klub Triglav. jo poleg srednje sole čaka tudi pol-
drugi mesee priprav na veliko tekmovanje -
svetovno prvenstvo za mladc kategorije. ki bo od
20. oktobra do 3. novembra letos v Spaniji.

Za tiste, ki krški šah manj spremljajo, naj pov-
emo, da ima Mirela za sabo že bogato športno pot,
saj je začela igrati s šestimi leti. največ po zaslugi
svojega očeta, ki je bil tudi eden začetnikov prave-
ga preporoda krškega šaha. Mirela je bila namreč
že petkrat državna prvakinja v svojih starostnih sk-
upinah, petkrat je osvojila drugo mesto in enkrat
tretje, med svoje najslabše uvrstitve sploh pa šteje
dve uvrstitvi na četrto mesto, mesti torej. kakršnih
bi se drugi šahisti prav gotovo razveselili. Zanimi-
vo je tudi, da je v letu 1998 osvojila vse možne
naslove v svoji konkurenci, kar je dosegla kot prva
igralka sploh. Istega leta so ji v Krškem podelili
takratno najvišje priznanje za dosežke v športu in
naslov športnice leta v občini Krško.

Tudi v svetovnem merilu se je doslej dobro
odrezal a, saj je že na svojem prvem nastopu doseg-
la 4,5 točke, za najboljši rezultat pa šteje doseženih

6 zmag in 18. mesto, ki ga je dosegla v Parizu. Pri
tern je seveda potrebno upoštevati, da je sah ena
najbolj množičnih in najstarejših iger na svetu, ki
joigrajo takorekoč vse generacije. A pogoji, v kat-
erih delajo posamezne tekmovalke. so zelo različ-
ni. Mirelin oče namreč ni zadovoljen s skrbjo
njenega kluba in celotnega okolja za tekmovalko.
ki je že zelo zgodaj pokazala velik talent in doseg-

la odmevne rezultate. Kot pravi. sta Mirelina
športna potin kariera v največji meri odvisna od
pomoči družine in posameznih sponzorjev, med
katerimi še posebno izstopa tovarna Vipap Videm
Krško.

Prav na dan našega srečanja se je Mirelin oče
Hamdija dogovoril z mladim krškim mednarod-
nim šahovskim mqjstrom Tonijem Kosom, ki bo
igralki strokovno pomagal pri pripravah na prven-
stvo, na katerem jo čaka enajst tekmovalnih kol s
povprečnopet urtrajajočimi šahovskimi partijami
po t.im. švicarskem sistemu. Mirela. ki se v pros-
tern času rada vozi s kolesom ali se igra z domači-
mi živalmi, pravi, da rada potuje in da komaj čaka
na odhod v Barcelono. To mesto velikih športnih
klubov in prizorišče najpomembnejših svetovnih
športnih dogodkov jo navdaja s posebnim spošto-
vanjem in hkrati z veseljem, saj bo tarn zastopala
svojo državo in tudi svoj kraj.

-sm-

Mirela Ahmatovič

I TINA MED SVETOVNIMI I
| PRVAKINJAMI |
I V začetku julija je bilo v švicarskem mestu i
. Horgen svetovno prvenstvo v streljanju s sa-
• mostrelom. ki je v domovini legendarnega Vil-1
I ijema Telia kar pravi nacionalni sport. Prvenst-1
| va sta se udeležili tudi izbrani ženski in moški I
I vrsti Slovenije. barve slovenske tričlanske I
• ženskereprezentance paje branila tudi štiriind-1
! vajsetletna Krčanka. sicer študentka. Tina
I Grabnar. ki že vrsto let tekmuje za SD Sevnica,'
I kjer so jo zaradi velikih uspehov v strelstvu tudi |
| /e proglasili za sevniško športnico leta. Tina je I
I pravzaprav prava posavska športnica, svoj na-1
• jvečji športni uspeh doslej paje dosegla pred ,
' štirimi leti. ko je v isti disciplini - samostrelu na '
I 10 metrov - osvojila 3 .mesto in bronasto med-1
| aljo na svetovnem prvenstvu.Tokrat je ekipa. v |
| kateri sta bili poleg Tine še Natalija Prednik in I
I Zdenka Stolnik. uspela doseči tudi nov državni i

ekipni rekord s 1.162 krogi, predvsem zaradi
I izredne izenačenosti vseh treh streik. '
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Posavski plesni klub
Lukec vabi ^ -hjv |

PLESNI VRTEC
Program temelji na različnih živalskih zgodbah in drugih podob-

nih plesnih igricah, ki vzpodbujajo razvoj gibanja v prostoru, igro z
gibi, učenje preprostih plesnih korakov, spoznavanje lastnega telcsa,
razvijanje ritmičnega posluha in podobno. Program je razdeljen na
dve stopnji: začetno in nadaljevalno stopnjo; ter na dve starostni sku-
pini: na mlajšo (4-5 let) in starejšo (6-7 let). Program poteka preko
celega šolskega leta, ta zajema tudi dva nastopa za starše in širšo jav-
nost, in sicer ob koncu leta (december) ter ob koncu šolskega leta zak-
ljxicna predstava (junij). Na koncu prejme vsak učenec tudi diplomo.

GLEDALIŠKO SOLO ZA OTROKE
Gledaliska sola ni samo vzgoja za odrsko ustvarjanje, je tudi sola

dobrega obnašanja in suverenega nastopanja v javnosti in soli. Obv-
ladanje svojega nastopa v vseh elementih omogoča kar najboljše
uveljavljanje lastnih sposobnosti, zbija tremo in vas postavlja v ena-
kopraven položaj s sogovorniki. Izbira lastne govorne podobe s
pravilno in jasno izgovorjavo, formiranje misli, glasnost, ritem govo-
ra. melodičnost in nenazadnje lepota izražanja so prvi koraki nasto-
pa. Za tem zaokrožimo v prostor, kjer preizkušamo pozicije telesa,
geste, obrate glave, mimiko obraza, sedanje, vstajanje... skratka oza-
veščamo svoje telo v dani prostorski situaciji. Tretji korak predstavl-
ja zlitje govorne in telesne podobe v določeni odrski ali čisto
življenjski situaciji.Oblikovanje kratkih odrskih situacij. Cilj nam je
ustvariti otroško gledališko skupino, ki bo že vnaprej pridobila
odrskeosnove. Tečajjenamenjenod lOdo I41et(visjastopnja). Pred-
videva 30 ur - 2-krat po dve ure tedensko.

DRUŽABNI PLESI
TEČAJ ZA MLADINO IN ODRASLE

Svetovni plesni program obsega standardne plese: angleški in
dunajski valček, foxtrot, tamgo; latinsko ameriške plese: samba,
rumba, cha cha cha, jive, salsa, mambo, pasoo döble, merenque; os-
tale plese disco hustle, disco fox, rock,n roll, boogie woogie, polka;
skupinske plese: party plese, line dances, disco plesi. Poleg plesnih
korakov boste v plesni šoli našli svoje stare prijatelje, spoznali nove
ljudi, ter uživali ob dobri družbi in glasbi. Program je razdeljen na
dve stopnji: začetno in nadaljevalno stopnjo.

TEČAJ ZA OSNOVNOŠOLCE:
Zaosngvnošolce smo pripravili celoletno plesno šolo v kateri bodo

spoznali vse družabne plese ter pridobili še gibčnost, spretnost, mo-
toriko, ritmični posluh, muzikalnost, usklajeno gibanje s partnerjem,
lepo držo in sproščenost. Program je razdeljen na dve stopnji: začet-
no in nadaljevalno stopnjo ter na dve starostni skupini: na mlajso (7-
IO\et) in starejšo (11-15 let).

Informacije:
PPK LUKEC, C. 4. julija 8270 Krško, tel, fax: 07/4922-694, gsm:

041/663-058,
e-mail: ppk_lukec@hotmail.com, http://www.agencija-lukec.si

Amalu na mednarodnem
festivalu avtorskih skladb

Naša člana Amadeja Plevel in Luka Vodlan, ki sestavljata uspešen ples-
no glasbeni show duet AMALU sta se od 30.08 do 02. 2001 udele/.ila
mednarodnega pevskega festivala Zenica 2001. V katcgoriji do 16 let in v

' močni konkurenci 16 predstavnikov iz Bosne in Hercegovine, Hrvaške,
Črne Gore, Makedonije, Nemčije, Anglije in Slovenije sta s skladbo
Aqualuna uspešno zastopala barve Slovenije in predvsem z scenskim nas-
topom navdušila polno dvorano zeniškega gledališča. Glede na njuno mla-
dost, saj sta stara komaj 12 let in glede na to, da sta tekmovala na tako ve-
likem festivalu prvič in s svojo prvo skladbo, lahko ocenjujemo, da je njun
nastop popolnoma uspel. Tudi drugega dne, ko so bili na vrsti starejši tek-
movalci do 22 leta, sta s svojim programom (Speedy Gonzales, Step, in
New York, New York) osvojila zeniško publiko in prisotne strokovnjake.
Za nastope jima je čestital med drugim tudi sloveYiski ambasador v Bosni.
V konkurenci do 22 let sta Slovenijo predstavljala Sanja Cerjak in Marjan
Novina, ki je prejel tretjo nagrado strokovne komisije.

Plesno glasbeni duo
AMALU v studiu

V prvi polovici avgusta je plesno glasbeni duet, ki ga sestavljata Amade-
ja Plevel iz Bizeljskega, kot plesalka in pevka ter Luka Vodlan iz Krškega
kot plesalec in glasbenik, posnel svojo prvo skladbo. Besedilo za skladbo
je napisal Domen Jane iz Zagorja, glasbo in aranžma pa je prispeval Mar-
jan Hvala, ki živi in ustvarja v Trbovljah. Besedilo govori o Aqualuni, novi
pridobitvi Term Olimia, kjer mlada in perspektivna izvajalca vsako soboto
tudi nastopata. Njun trenutni program je sestavljen iz standardnih in latins-
ko ameriških plesov ter stepa. Skladbe, ki jih skupaj ali solo izvajata pa so
Speedey Gonzales, New York, New York, Sanjam, Poletna noč, Rdeč fera-
ri, Nevesta in druge. Kaj več o njunih načrtih pa v naslednji številki PO.

ObžofniK EU



HermeS Poslovni programs
Računalniški programi za : tgltf)7) 490 23 1 0

JJpii/, hermes2. net
ihf o@hermes2. net
Windows okolje
Vse v enem paketu

<• obrtnike - enostavno knjigovodsfvo
^ mala podjetja in s.p. - dvostavno knjigovodstvo
*gradbena in projektivna podjetja - kalkulacije

ROLETE
ŽALUZIJE
•.- we OKNA

TENDE
RQLETARSTVO

H€DL€
Šentjernejska c. 13
8000 Novo mesto

I e-mail: roletarstvo.medle@8iol.net

07/3 930 930

ITEO Raka d.o.o., Vrh pri Površju 7,8274 Raka

Te.: 07/47 57 180, fax: 47 57 181

MS 1125656, DŠ 75197588, ŽR 51600-601-25510

DEJAVNOST
- letno in zimsko vzdrževanje cest

- asfaltiranje in tlakovanje dvorišč, cestišč, dovoznih poti

- postavitev robnikov, pralnih in travnih plošč

- izdelava škarp in ograj

- izkopi gradbenih jam, utrditev terena

- betoniranje temeljev in plošč ltd.

- izgradnja vodovodov, elektrovodov in telefona

- druge gradbene storitve

Se priporočamo! *

E 3 ObžoffliK
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Ste na razpotju in iščete nove izzive?

Zelite svojo vizijo udejanjiti v podjetju z gostinsko dejavnostjo?

Si morda preprosto želite spremembe?

Če je Vaš odgovor na vsaj eno zgornje vprašanje pritrdilen, Vam ponuja-
mo rešitev.

Iščemo namreč podjetno osebo za mesto direktorja v gostinskem pod-
jetju VIPREH d.0.0. Dopuščamo možnost sovlaganja in nadaljnjega raz-

voja partnerskega odnosa z matičnim podjetjem
VIPAP VIDEM K.RŠKO d.d.

In kaj zahlevamo?

Podjetje VIPREH d.o.o. naj še naprej ostane ponudnik gostinskih
storitev v matičnem podjetju (malice, kosila, delikatesni proizvodi in pi-
jača), seveda pa ne nasprotujemo morebitni širitvi ponudbe in storitev.

Od kandidata/-ke pričakujemo pripravo poslovnega načrta (najkasneje
do 31.10.2001) in predstavitev nadaljnjega razvoja podjetja VIPREH

d.o.o.

Vse zainteresirane vabimo, da pokličete v kadrovski sektor podjetja VI-
PAP VIDEM KRŠKO d.d. (07 48 11 131) in se dogovorite za sestanek, na

katerem boste dobili vsa dodatna pojasnila.

YIFA»
VIPAP VIDIM KftSKO
Proizvodnja papirja in celuloze d.d.

GSM: 041/ 769-SOjJ ImflmSV*
^ ^ ^ ~ " ^ r *• KRŠKO

vsako nedeljo, od 8. do 13. ure - že deveto leto

Obzornikouo obvestilno w

MBHl
<TELSATd.o.o. .

CPB 20, 8280 8KESTANICA,
E-mail: telsafSsiol.net. http://www.telsat.si

IK. (07) 49-73-500
FAX. (07) 49-73-501

Prodaja, montaža, servis
GSM: 041/625-406

mmnp
•elmont.

MALI OGLASI

Reklamni studio redno ali hon-
orarno zaposli več sodetavk in
sodelavcev iz okotice Krškega
za telefonsko delo, ki je izkl-
jučno v pisarni. Informacije na
tel•: 07 490 2980, 031 223
786.

Prodamo dvoinpolsobno sta-
novanje na Cankarjevi ulici 3 a v
Krškem (2. nadstropje). Infor-
macije: 041-606-884.

Posavski obzornik izdaja Kulturno društvo Obzorje v Krškem zaobmočje občin Sevnica, Krško in Brežice. Posavski obzornik je vpisan v register javnih glasil pri Ministrstvu
za kulturo RS pod zaporedno številko 1500, z dne 27. 11.1997, prva številka je izšla 15. decembra 1997. Glavni in odgovorni urednik: Silvester IMavsar. Za točnost podatkov v
informativnih prilogah odgovarjajo njihovi uredniki, v oglasih pa naročniki.

NASLOV: p.p. 288, 8270 Krško. Uredništvo: Trg Matije Gubca 3, Krško. Tel.: 07 49 05 570. El. pošta: posavski.obzornik@siol.net. IZHAJANJE: Posavski obzornik
izhaja-enkrat v mesecu, je brezplačen, naročite pa ga lahko na svoj naslov s poravnavo stroškov pošiljanja, ki znašajo za Posavski obzornik 1000,00 tolarjev/letno. ŽR pri APP
Krško: 51600 - 678 -72359. OGLAŠEVANJE: Cena za I cm v stolpcu 2.000 tolarjev. V ceni ni zajet 19 odstorni DDV. Ostali pogoji oglaševanja so sestavni del cenika, ki ga
dobite v uredništvu. MALI OGLASI: do dvajset besed 1.000 tolarjev. Nenaročene prispevke pošiljajte predvsem po elektronski pošti ali na disked, zapisane v programskem
jeziku Word. Lahko jib oddate tudi na recepciji hotela Sremič v Krškem. •

Grafična priprava in prelom: Grafika Špes - No.vo mesto. Tisk in vezava: Delo TČR Ljubljana.

ObzormK EU
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NANA, REBEKA HI ANA V VEUKEM F1HALU!
Polfinalni izbor za Miss Slovenije 2001 v

Podčetrtku sicer ni potekal četrtega dne v tednu,
na četrtek, po katerem so kraj poimenovali, saj se
je na ta dan, od 15. stoletja dalje, ko si je kraj pri-
dobil trške pravice, pod tamkajšnjim gradom
odvijal trški in sodni dan; pač pa je bil za 24 dek-
let svojevrsten »sodni dan« v petek, 24.avgusta,
v nedavno novoodprtem atraktivnem termalnem
parku Aqualuna. Tudi za Ivano, Rebeko in Ano,
ki so bile proglašene za najlepša dekleta na
Posavskem regionalnem izboru.

Letošnji izbor je jubilejen, saj poteka pod
okriljem Agencije Geržina Videoton iz Maribo-
ra že 10. leto, že drugič v zgodovini izbora naj-
lepše Slovenke pa se je prizorišče dogajanja
odvijalo v turističnem kompleksu Term Olimia,
ki so se izkazale, tako po mnenju sodelujočih de-
klet, ki so prispela na priprave že tri dni pred
izborom, kot po mnenju organizatorjev in tudi
številnihnovinarjev,ki sosetegadnezbrali vTer-
mah, za odlične gostitelje. In že drugič zapored
je na prireditvi sodelovala ludi Agencija Lukec
iz Krškega s tremi dekleti, ki so bila v začetku
meseca junija, že tradicionalno v okviru prired-
itev ob občinskem prazniku v Krškem, izbrana
na regionalnem izboru Posavja, in sicer 19-letno
Ivano Šalamon iz Brežic (Miss Posavja), 21-let-
no Rebeko Dremelj iz Senovega (l.spremljeval-
ka) in 17-letno Ano Zajelšnik iz Kostanjevice na
Krki (2. spremljevalka).

V soju žarometov in kamer je 24 deklet pred

osemčlansko žirijo in občinstvom, med katerimi
smo opazili tudi podporne skupinice našim
predstavnicam, opravilo štiri izhode, in sicer v
športnih oblačilih z glasbeno vajo pod vodstvom
MR. Slovenije 98 - Eduarda Žalarja, izhod v
dnevnih oblačilih, v kopalkah in večernih oble-
kah. V nadaljevanju programa, ki ga je organiza-
tor popestril z glasbenimi točkami, med katerimi
sta se kot mladi duet Amalu predstavila občinst-
vu tudi Amadeja Plevel in Luka Vodlan iz
Krškega, je žirija na podlagi predstavitve kandi-
datk in z njimi že predhodno opravljenega razgo-
vora v domačem in tujem jeziku izbrala 15 final-
istk, med katere so se uvrstile vsa tri naša dekle-
ta. Finalni izbor za MISS Slovenije 2001 bo
potekal 29.septembra v Cankarjevem domu v
Ljubljani, najatraktivnejše lepotno tekmovanje
za MISS SVETA pa bo predvidoma 16.novem-
bra v Južni Afriki, kjer se bo letos predstavilo kar
109 lepotic (rekordno število v zgodovini izbo-
ra). In.kdove...,mordabomednjimibodisi Ana,
Ivana ali Rebeka, nedvomno pa je že uvrstitev
vseh treh v finalni izbor uspeh, tako zanje osebno
kot tudi za organizatorja posavskega regionalne-
ga izbora - Agencijo Lukec, ki je s pomočjo neka-
terih sponzorjev in sodelavcev že drugo leto

zapored pripeljala naša dekleta v najožji izbor
lepih Slovenk.

Zdravko Počivalšek,
direktor Term Olimia:
»V prvih sedmih mese-1
cihleta2001 lahkovTer-
mah Olimia, Atomske
toplice d.d. in neposred-
nem turističnem okolju s
ponosom in veseljem ugotavljamo, da je bila
poletna sezona. ki se počasi približuje koncu,
poslovno uspešna v vseh turističnih dejavni-
kih. Terme Olimia se od meseca junija dalje
pona.Šajo z novim vodno-zabaviSčnim par-
kom Aqualuna: skoraj 2OOOm2 novih vodnih
površin, 9 toboganov za adrenalinske užitke,
restavracija s teraso, gostinski paviljon, otro§-
ka igrala. Novost v ponudbi predstavlja tudi
izgradnja golf igrišča z devetimi luknjami v
Olimju, izposoja kanujev v Klubu Sotla in
nova turistična karta namenjena gostom Term
Olimia in turističnega okolja Podčetrtek.«

Tekst in solo: Bojana Mavsar
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a do prodaje objektov.
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